
  
ACTE  PLE EXTRAORDINARI  
DATA  30 DE JUNY  DE 2008 
HORA  9 DEL VESPRE  

  
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il�lm. Alcalde 

Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Vallès Corominas.  
- Mercé Carbonés Hernández 
- Lluís Manuel López Alarcón  
- José Antonio López Espinola 
- Montserrat Gatell Pérez 
 - Jordi Roman Clusella   
 - Francisco Centeno López 
 -  Gemma Ubasart González  
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Oriol Papell Torras 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari  

  
   1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
       l’acta de la sessió anterior.  
   
   2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
       dels acords de la Junta de Govern 
 
   3.- Prorroga con cessió de la Llar d’Infants “El   
        Coral” 
 
   4.- Modificació ordenança activitats 
 
   5.- Modificació ordenances fiscals  
 
   6.- Modificació pressupostària 
 
   7.- Denúncia del contracte de recaptació 
 
   8.- Delegació del servei de recaptació a la  
        Diputació 
 
   9.- Moció per la Pau 
 
  10.- Reglament del Consell de Cultura 
 
  11.- Suggeriments i preguntes 
 

- José Manuel Fernández  
   Interventor acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 

1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  
     ANTERIOR  

    
 Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
     LOCAL. 
  

Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 410 del dia  22 de maig al 502 del dia 25 de juny de 
2008. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions del 
dia 2, 9  i 16 de juny de 2008. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
 



 3.- PRORROGA CONCESSIÓ DE LA LLAR D’INFANTS “EL CORAL 
 
ATÈS que en data 20 de setembre de 2006, es signà el conveni amb la Conselleria d’Educació 
de la Generalitat de  Catalunya, pel desplegament de la Llei  5/2004, de 9 de juliol , de creació 
de llars d’infants 
ATÈS que d’acord amb aquest conveni l’Ajuntament de Castellar del Vallès és compromet a 
dur a terme les actuacions per ala creació de com a mínim, 135 places previstes al mapa de 
llars d’infants de Catalunya 2004-2007, per a llars d’infants de titularitat municipal. Per altra 
banda el Departament d’Educació i Universitats es compromet a finançar la despesa corrent de 
les places de llars de titularitat municipal, amb 1.800 € per alumne. 
ATÈS que el primer pas per gaudir d’aquest finançament era disposar del servei de llars 
d’infants de titularitat pública, per la qual cosa l’Ajuntament aprovà, després de la tramitació 
preceptiva, per acord del Ple del dia 17 de maig de 2007, l’establiment del servei de llars 
d’infants municipals. 
ATÈS que per acord de l’Ajuntament en Ple del dia 25 de setembre de 2007 s’adjudicà, pel  
curs escolar 2007-2008 la concessió de llar d’infants El Coral a l’Associació de Pares i Mares. 
ATÈS que serà necessari convocar un concurs per adjudicar la concessió per a la gestió del 
servei de llars d’infants, i essent convenient disposar de temps per a construir i posar en 
marxa la nova llar d’infants, cosa que aconsella la continuïtat de la gestió de l’AMPA. 
A proposta de la Regidora d’Ensenyament, a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels 
següents 
ACORDS: 
Prorrogar  a l’Associació de mares i pares d’alumnes del Jardí d’Infància el Coral, la concessió 
de gestió del servei de la llar d’infants El Coral, durant el curs escolar 2008-2009, i si s’escau 
2009-2010,  d’acord amb el plec de condicions econòmico administratives que s’aprovà 
Presenta la proposta la Sra. Antònia Pérez, pel PSC tot dient que s’acorda prorrogar la 
concessió de gestió del servei de la llar d’infants el Coral a l’AMPA de l’escola, una concessió 
que es va adjudicar en el Ple del 25 de setembre de 2007. L’acord que es va aprovar per 
unanimitat de tots els regidors municipals , explica la continuïtat de la concessió de la gestió a 
l’AMPA és aconsellable fins que existeixi la segona llar d’infants pública. Aleshores s’haurà de 
convocar un concurs públic per adjudicar conjuntament la concessió per a la gestió del servei 
de les dues llars d’infants públiques del municipi. 
En torn d’intervencions per part del grup de CiU la Sra. Mercè Vallès  manifesta que el vot 
del nostre grup serà favorable a aquesta pròrroga en la concessió de la llar d’infant el Coral, i 
volem dir públicament que l’explicació donada per la regidora d’Educació en comissió 
informativa de Ple és un bon argument: si hem de fer canvis, millor fer-los a nivell global, i 
això vol dir quan disposem també de la segona llar d’infants pública. Serà aleshores més lògic 
plantejar-se els canvis en la gestió i en qualsevol altre aspecte respecte de les places 
públiques d’escola bressol. 
Però volem aprofitar aquesta intervenció per fer algunes puntualitzacions i preguntes. 
En la mateixa informativa, la regidora ens va dir que l’ajuntament havia encarregat un estudi 
a la Diputació de Barcelona. Quan vam preguntar a què es referia aquest estudi, la regidora 
ens va explicar que es tracta d’un estudi sobre l’escola bressol el Coral i el seu projecte 
pedagògic. Voldríem que la regidora informés aquest Ple de l’objecte específic d’aquest estudi, 
del seu cost, quan es va encarregar i quin és el termini fixat per comptar amb les conclusions. 
Si ens quedem amb la informació que tenim, hem de concloure que no ens sembla que sigui la 
Diputació que hagi de dir res sobre el projecte pedagògic d’una escola bressol pública. En 
primer lloc, i sobretot, perquè la pròpia escola disposa d’uns professionals i un equip directiu 
que és qui ha de redactar el seu propi projecte pedagògic, i, a més, n’és molt capaç. Per tant, 
què li ha demanat aquest ajuntament ben bé a la Diputació? 
Per altra banda, parlem d’una pròrroga tot esperant que tinguem en funcionament la segona 
escola bressol. Creiem que ara és un bon moment perquè la regidora expliqui quin és l’estat 
dels tràmits per a la construcció de la segona escola bressol, i, de pas, que ens informi de les 
decisions preses, si és que s’han pres, sobre la proposta que va fer l’equip de govern de 



construir conjuntament un Centre de recursos pedagògics i una nova regidoria d’educació, 
proposta que va ser rebutjada i modificada en Ple. 
Volem acabar expressant la nostra opinió que aquestes són informacions susceptibles de ser 
donades i comentades en el Consell escolar municipal, que és l’àmbit de participació en temes 
d’Educació, de la mateixa manera que ho són les novetats sobre els camins escolars, per 
exemple. 
Intervé per ERC el Sr. Jordi Permanyer i manifesta el vot favorable del seu grup. També diu 
que cal que comencem a plantejar-nos quin tipus de gestió volem per les escoles bressols 
municipals; si amb concessió, si amb gestió directa de l’Ajuntament, quina modalitat i quins 
projectes pedagògics. 
En torn de replica pel PSC la Sra. Antònia Pérez  diu que l’estudi es de la situació, cap a on 
hem d’anar, que ens expliquin els diferents tipus de gestió, i ha  partir d’aquí començar a 
construir tots plegats la propera gestió de les escoles bressol de Castellar. 
I per acabar dir que del projecte inicial aprovat no s’ha ha fet cap modificació. 
Finalment el Sr. Alcalde pren la paraula per dir que quan tinguem l’estudi es farà arribar a 
tots. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 4.- MODIFICACIÓ ORDENANÇA D’ACTIVITATS 
 
L’objectiu d’aquestes modificacions és, en primer lloc, harmonitzar el procés d’adequació de 
les activitats de l’annex III, amb el que estableix la Llei 17/2007 de 21 de desembre, de 
mesures fiscals i financeres, per a les activitats de l’annex II.2.  
Les activitats de l’annex III estan sotmeses al procés d’adequació ambiental segons l’actual 
redacció de l’apartat 3 de la Disposició transitòria primera de l’Ordenança reguladora de la 
intervenció integral de l’administració municipal en les activitats i instal�lacions. Davant de la 
modificació establerta per l’esmentada Llei 17/2007, de 21 de desembre pel que fa a les 
activitats de l’annex II.2 que tenen major incidència ambiental que les activitats classificades 
en l’annex III és raonable establir el mateix tractament per ambdós grups d’activitats.  
En segon lloc, per facilitar la tramitació de la llicència per activitats amb un impacte ambiental 
nul, es modifica l’annex V, que estableix els límits de caràcter general entre activitats innòcues 
i classificades. 
Finalment, en virtut de l’art. 105. la Llei 30/92, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les 
Administracions publiques i del Procediment Administratiu Comú, segons el qual les 
administracions podran rectificar en qualsevol moment les errades materials o de fet existents 
en els seu actes, cal procedir a una rectificació d’errada material detectada en l’article 126.2 el 
qual fa referència a l’article 147.1, que no existeix a l’ordenança, essent la referència correcta 
l’apartat anterior del mateix article. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar inicialment les següents modificacions de l’Ordenança reguladora de la 
intervenció integral. 

• Article 109 
S’afegeix a l’article existent un segon paràgraf, quedant el redactat de l’article de la següent 
forma: 
Article 109 - Objecte 

Totes les activitats incloses a l’annex III de la LIIA resten sotmeses a un control de caràcter 
periòdic que es practicarà cada vuit anys comptats a partir de la data d’atorgament de la 
llicència municipal o des de la data de realització del darrer control. 
Es fixa per a l’any 2011 l’inici dels controls periòdics de les activitats de l’annex III que, 
d’acord amb la disposició transitòria primera, apartat 3, no s’han de sotmetre al procés 
d’adequació. Per a les activitats d’aquest annex que s’hagin sotmès al procés d’adequació, 
l’inici dels controls es fixa per a l’any 2015. 

• Article 126. Apartat 2 



Es rectifica la referència a l’art. 147.1 per “l’apartat anterior del present article”, quedant el 
redactat de l’article de la següent forma: 
Article 126. 2 
Sens perjudici d’allò que disposa l’apartat anterior del present article, quan la imposició de les 
sancions que hi són establertes obeeixi a la manca de títol habilitant municipal per tal de poder 
exercir l’activitat, a la manca de comunicació prèvia i preceptiva quan sigui el cas o a 
l’incompliment de qualsevol altre requisit normatiu necessari per tal de poder posar en marxa 
o mantenir en funcionament l’activitat de què es tracti, la imposició de la sanció vindrà 
acompanyada de l’ordre de clausura de l’activitat dictada per l’alcaldia, la qual es portarà a 
terme i es mantindrà fins que els interessats no hagin legalitzat la situació, si això és possible. 
Aquesta mesura específica no tindrà caràcter sancionador i serà la conseqüència necessària del 
restabliment de la prohibició legal d’exercir activitats sense títol habilitant idoni o sense 
subjectar-se al requisits determinats per la llei.  

• Disposició transitòria primera. Activitats autoritzades abans de l’entrada en 
vigor de la LIIA. 

Es modifica l’apartat 3. 
On deia: 

3. Per les activitats autoritzades per l’Ajuntament abans del 30 de juny de 1999, que la 
present ordenança subjecta a llicència municipal d’activitats, s’estableixen els següents 
supòsits:  

 En el cas que s’hagi produït un canvi substancial, s’haurà de tramitar com una activitat 
sense llicència. 
a) Activitats que hagin presentat l’anterior sol�licitud abans de l’u de gener de 1995 i que 

hagin obtingut llicència, exceptuant els aparcaments d’ús col�lectiu privat. Aquestes 
activitats hauran de tramitar la sol�licitud de llicència municipal d’activitats abans de 
l’1 de gener de 2007. La sol�licitud formulada pels interessats també anirà 
acompanyada d’una avaluació ambiental, verificada per una institució o entitat 
degudament acreditada o habilitada i es sotmetrà als tràmits d’atorgament de llicència. 
L’avaluació ambiental es podrà substituir per l’última acta del control periòdic realitzat a 
l’activitat, sempre que s’hagi realitzat amb l’antelació màxima de sis mesos a la data de 
presentació de la sol�licitud. 

b) Activitats que hagin presentat l’anterior sol�licitud posteriorment a l’u de gener de 1995 
o tots els aparcaments d’ús col�lectiu privat i que hagin obtingut llicència, hagin 
presentat el corresponent certificat d’instal�lació i s’hagi realitzat acta de control 
favorable per part dels tècnic d’aquest Ajuntament. Aquestes activitats hauran de 
tramitar la sol�licitud de llicència municipal d’activitats abans de l’1 de juliol del 2006. 

c) Activitats que hagin presentat l’anterior sol�licitud posteriorment a l’u de gener de 1995 
o tots els aparcaments d’us col�lectiu i privat que hagin obtingut llicència, però no hagin 
presentat el corresponent certificat final d’instal�lació i per tant no s’hagi realitzat acta 
de control favorable per part dels tècnics d’aquest Ajuntament. Aquestes activitats 
hauran de tramitar la sol�licitud de llicència municipal d’activitats abans de l’1 de juliol 
del 2006. 

L’ajuntament procedirà a notificar a la persona titular de l'activitat la resolució per la qual 
se la requereix que sol�liciti la llicència municipal d’activitats, segons pertoqui, abans que 
finalitzi el termini d’adequació. 
En el cas que la persona titular d'una activitat que s'ha d'adequar a la Llei no rebi el 
requeriment fixant el termini en què ha de presentar la sol�licitud, s'entén que ha de 
presentar-la abans de l'1 de gener de 2007. 

Es substitueix per: 
3.  Les activitats de l’annex III subjectes a llicència municipal d’activitats que disposen d’una 

llicència municipal per a desenvolupar llur activitat actual i els equipaments i les 
instal�lacions públiques executats d’acord amb un projecte degudament aprovat no s’han 
de sotmetre al procés d’adequació. 



Es fixa per a l’any 2011 l’inici dels controls periòdics de les activitats de l’annex III que, 
d’acord amb el que s’estableix en el paràgraf anterior, no s’han de sotmetre al procés 
d’adequació. 
No es podran adequar aquelles activitats mancades de títol habilitant i que siguin 
incompatibles amb el planejament urbanístic vigent. 
• Annex V  

On deia: 
 
 

 
Innòcues 

 
classificades 

 
Superfície útil del recinte de l’activitat fins 

 
≤ 150 m2 

 
> 150 m2 

 
Potència mecànica unitària dels motors fins 

 
≤ 1 kw 

 
> 1 kw 

 
Potència mecànica de la suma de tots els motors 
fins 

 
≤ 5 kw 

 
 > 5 kw 

 
Activitat dotada amb més d’una màquina de cosir o 
amb una màquina de cosir no domèstica 

 
-- 

 
Sempre 

 
Es substitueix per: 

 
 

 
Innòcues 

 
classificades 

 
Superfície útil del recinte de l’activitat fins 

 
≤ 200 m2 

 
> 200 m2 

 
Potència mecànica unitària dels motors fins (inclou 
les màquines de cosir) 

 
≤ 1 kw 

 
> 1 kw 

 
Potència mecànica de la suma de tots els motors 
fins (inclou les màquines de cosir) 

 
≤ 5 kw 

 
 > 5 kw 

 
SEGON.- Exposar l’expedient al públic, de conformitat amb l’article 178 de la Llei Municipal i de 
Règim Locla de Catalunuya, durant el termini de 30 dies a comptar de la publicació de l’edicte en el 
Bulletí Oficial de la Província. 
El Sr. Aleix Canalis,  pel PSC defensa la proposta tot dient que aquesta modificació cerca dos 
objectius,per una banda equiparar tots els processos d’adequació de les activitats de l’annex III, que 
són les activitats amb més impacte ambiental, i un segon objectiu és facilitar la tramitació de la 
llicència d’activitats amb un impacte molt baix o nul. 
Per una banda tindirem la modificació de dos articles concretament el 109 que fa referència a la 
data d’inici dels controls per a les empreses afectades i la periodicitat de les inspeccions a realitzar 
aquestes aquestes empreses catalogades en l’annex III; l’Article 126 apartat 2 en el qual es 
modifica una errada en la referenciacio d’un article, l’apartat 3 de la disposició transitòria primera 
d’activitats autoritzades abans de l’entrada en vigor de la LIIA; i per últim és modifica l’annex 5è 
que es modifiquen els topalls màxims i mínims en temes de m2 de superfície i potències de 
màquines instal.lades per a l’aptorgament de llicències d’activitats innoques i classificades. 
Així doncs proposem l’aprovació inicial de la modificació i iniciar el seu procés d’exposició pública. 
En torn d’intervencions la Sra. Gemma Perich per CiU, es manifesta a favor de la proposta, però si 
que val a dir que ens sembla una mica injust que totes aquelles activitats que ja han acomplert amb 
tots els objectius que marcava la LIIA, i per tant van donar compliment a obtenir l’adequació i la 
nova ambiental, i ara aquells que no ho han fet se’ls eximeixi a canvi d’un control més avançat. 
També per ERC el Sr. Jordi Permanyer, es manifesta a favor de la llicència i esmenta que ja 
portem moltes pròrrogues i esperem que aquesta sigui ja la definitiva. 
VOTACIÓ: NOFOU APROVADA PER UNANIMITAT 



5.- MODIFICACIÓ ORDENANCES FISCALS 
 
ATESA la necessitar de modificar diverses ordenances fiscals per tal d’introduir noves tarifes o 
adequar les existents a l’evolució del cost de la vida. 
VIST el que es preveu als articles 16 i 17 del Text refós de la Llei reguladora de els hisendes 
locals. 
VIST l’informe de l’interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de les següents ordenances fiscals, d’acord 
amb l’annex que figura a l’expedient: 
- Ordenança fiscal núm. 14, reguladora de la taxa pel subministrament d’aigua. 
- Ordenança fiscal núm. 19, reguladora de la taxa per ensenyaments impartits a l’Escola 

Municipal de Música. 
SEGON.- Aprovar la memòria i l’estudi econòmics inclosos a l’expedient, per a la determinació 
de la taxa pel subministrament d’aigua al terme municipal de Castellar del Vallès. 
TERCER.- Sol�licitar de la Comissió de Preus de Catalunya autorització per aplicar a les tarifes 
de subministrament d’aigua els preus següents: 
 

SERVEI EN BAIXA  
  
Quota fixa de servei  
(segons diàmetre comptador) EUR/unitat consum/mes 
  Fins a 13 mm 2,32 
  De 15 mm 3,54 
  De 20 mm 5,96 
  De 25 mm 7,89 
  De 30 mm 11,92 
  De més de 30 mm 23,78 
  
Tarifes de subministrament EUR/m3 
Ús domèstic (*)  
  Fins a 6 m3/unitat consum/mes 0,1632 
  De 6 a 12 m3/unitat consum/mes 0,2083 
  De 12 a 18 m3/unitat consum/mes 0,4445 
  Excés de 18 m3/unitat consum/mes 1,9244 
Ús industrial  
  Fins a 15 m3/unitat consum/mes 0,9800 
  De 15 a 30 m3/unitat consum/mes 1,1200 
  Excés de 30 m3/unitat consum/mes 1,3122 
Ús municipal (excés de 95.600 m3/any) 0,5000 
  
SERVEI EN ALTA  
  
Persones abonades en alta  
  
Tarifes de subministrament EUR/m3 
  Mina Pública d’Aigües de Terrassa, SA:  
     Fins al volum establert al conveni 0,3845 
     Excés del volum establert al conveni 0,5652 
  Sant Feliu 0,8838 
  
Persones abonades en baixa  
  
Quota fixa de servei  



(segons diàmetre comptador) EUR/unitat consum/mes 
  Fins a 13 mm 2,33 
  De 15 mm   3,57 
  De 20 mm 7,89 
  De 25 mm 11,36 
  De 30 mm 11,92 
  De més de 30 mm 23,78 
  
Tarifes de subministrament EUR/m3 
Ús domèstic (*)  
  Fins a 6 m3/unitat consum/mes 0,7109 
  De 6 a 12 m3/unitat consum/mes 0,8176 
  De 12 a 18 m3/unitat consum/mes 0,9714 
  Excés de 18 m3/unitat consum/mes 2,2121 
Ús industrial  
  Fins a 15 m3/unitat consum/mes 1,3055 
  De 15 a 30 m3/unitat consum/mes 1,5400 
  Excés de 30 m3/unitat consum/mes 1,7500 
  
CONSERVACIÓ DE COMPTADORS I ESCOMESES  
(segons diàmetre comptador) EUR/unitat consum/mes 
  Fins a 13 mm 0,44 
  De 15 mm 0,67 
  De 20 i 25 mm 1,07 
  De més de 25 mm 2,71 
  
(*) Tarifa “famílies nombroses” (d’aplicació a les unitats de convivència 
residents en el municipi): en el cas que el nombre de persones per habitatge 
sigui superior a 3, s’ha d’incrementar el 2n bloc de consum en 3 m3/mes per 
cada persona addicional que hi convisqui  

 
QUART.- Sotmetre les referides modificacions a informació pública durant un termini de 
trenta dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí 
Oficial de la Província. 
CINQUÉ.- Entendre definitivament aprovades les modificacions en cas que no es presentin 
reclamacions en el període d’informació pública i publicar el seu text íntegre en el Butlletí 
Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicades. 
El Sr. Oscar Lomas, pel PSC diu que portem a aprovació la modificació de les tarifes de 
l’ordenança fiscal reguladora de: 
-  Taxa subministrament d’aigua i 
-  Taxa per ensenyaments impartits a l’Escola de Municipal de Música 
En primer lloc, i pel que fa a la taxa de subministrament d’aigua, actualment s’està aplicant la 
tarifa aprovada per la Comissió de Preus ara fa 2 anys (concretament al juliol del 2006). 
Cal recordar, que en aquell moment es va modificar el sistema tarifari passant de tres trams 
(0-10 m3 /mensuals, 10-20 i + 20) als actuals quatre trams (0-6, 6-12, 12-18 i +18). A la 
pràctica, s’ha vist els beneficis d’aquesta nova tarificació, ja que els consums de més de 
12m3/mes, s’han reduït un 15%, mentre que els dels dos primers trams s’han mantingut 
estables, establint-se com el consum mínim que es realitza. 
Durant aquests dos anys, a més de l’increment del cost de la vida, s’han introduït diversos 
elements que fan considerar convenient situar la tarifa mitjana de l’aigua en el cost real del 
servei. Aquests elements serien d’una banda, les noves inversions realitzades durant aquests 
dos darrers anys i finançades a través del concessionari. Aquesta inversió és la construcció del 
nou dipòsit del Sot d’en Goleres, amb un cost total de 1.163.590 €. 
D’altra banda l’increment de les despeses d’energia elèctrica, fruit de l’escassetat del bé, que 
provoca tenir que elevar des de més fondària l’aigua, implica també un augment del cost del 



servei; i en tercer lloc la necessitat de conscienciar al conjunt de la societat de que es tracta 
d’un bé escàs i que cal estalviar en el consum quotidià. 
En aquest sentit, la tarifa corresponent a la quota fixa de servei augmenta el 32,5%, la 
corresponent al consum domèstic el 20%, llevat dels consums de més de 18m3/mes que 
s’incrementen un 33% i la corresponent al consum industrial un 40%.  Això suposa en el rebut 
d’una família mitja (3 persones i un consum trimestral de 36m3), un augment del 10’72% una 
vegada inclòs el cànon de l’aigua i l’IVA, és a dir, passaria de pagar 28’91 € al trimestre 
actualment a 32’01 €, o el que és el mateix, un 1€ addicional al mes. 
Cal dir també que tot i que aquesta és la tarifa i el sistema tarifari que des de l’equip de 
govern creiem més adient, conjuntament amb el grup de l’Altraveu s’ha estat treballant durant 
les darreres setmanes en una proposta de passar dels actuals trams de 6 m3/mes  a trams de 
5 m3/mes. 
Encara que inicialment ens podia semblar una proposta interessant, en el moment de plasmar-
ho en números ens plantejava una disjuntiva: d’una banda, realment era el sistema que més 
gravava el sobreconsum i que per tant, més podia fomentar l’estalvi, però d’altre banda, 
també era la proposta que perjudicava més al consumidor mitjà actual (famílies de 3 persones 
i amb un consum mitjà de 30m3/trimestres) 
Per això, desprès d’analitzar les diferents opcions, i veient que com deia al principi, el sistema 
vigent ha produït estalvis de consums importants en els dos trams de major consum, des de 
l’equip de govern es va considerar més adient continuar treballant amb el sistema tarifari 
actual. 
En aquest mateix acord, es proposa la modificació de la taxa de l’Escola de Música. Es 
modifiquen tres aspectes: 
1.-  Augmenten les tarifes amb l’últim IPC conegut (4’5%) 
2.- Es modifiquen els trams d’edat que composen els actuals grups tarifaris, on s’inclouen en 
el grup A (tarifa més reduida) , els alumnes de 5 anys (fins ara en el grup B) i aquells alumnes 
de menys de 5 anys, fins ara no recollits en cap grup. 
3.- Es modifica l’estructura tarifària de les diferents matèries que s’imparteixen, per tal 
d’ajustar-se a la realitat de l’escola, tant en cursos com en hores impartides en cada matèria. 
En aquest sentit, s’estableixen 5 blocs tarifaris: 
- Sensibilització (4 i 5anys) 
- Llenguatge musical (tres nivells + llenguatge modern) 
- Instrument musical (4 nivells) 
- Segon instrument musical (2 nivells) 
- Mòduls (8 instruments diferents) 
Lògicament, prèvia a la proposta de reordenació tarifària, s’han fet les oportunes simulacions 
amb diferents alumnes, per tal que el fet de reordenar el sistema, no impliques al usuari un 
sobrecots addicional. 
S’obra un torn d’intervencions, la Sra. Montse Gatell proposa cedir la primera intervenció al 
grup de l’Altraveu que tenen una proposta, iniciativa seva, amb la qual el nostre grup   també 
hi està d’acord. 
Així doncs la Sra. Gemma Ubasart del  Grup de l’Altraveu, intervé i en primer lloc demana 
una votació separada, de les tarifes de l’aigua i de l’escola de música. 
Des de L’Altraveu el nostre sentit del vot serà negatiu. I pensem que s’ha perdut una bona 
ocasió per avançar en una política que faciliti l’estalvi d’aigua.  
Quan es va aprovar l’ordenança de l’aigua, en aquell moment ja vàrem dir que havia d’anar 
acompanyada d’una nova tarifació que dones coherència a les mesures que en aquell moment 
aprovàvem. Pensàvem en aquell moment, i seguim pensant ara, que la fiscalitat, no només 
entesa com un mer recurs reacudatori, ens podia ser de gran ajuda per impulsar polítiques 
d’estalvi  que donessin un valor afegit a la factura, de tal manera que es premies l’estalvi, i es 
penalitzes el sobreconsum. 
Ara ja ha tornat a ploure i comencen a quedar lluny les restriccions. Amb aquesta visió miop 
de qui dies passa anys empeny, ja només resta tornar a esperar un altre episodi de sequera 
per recordar les mesures que podríem haver pres i s’han deixat per ocasions millors. 



Ho tornarem a dir: l’aigua és un bé escàs. No n’hi prou en pagar-la, cal estalviar-la gota a 
gota. 
I és en aquest sentit, que creiem que la nostra proposta de tarifació és millor, perquè no tan 
sols serveix per recaudar diners, que per altre banda és imprescindible, sinó que pensem que 
té un component ideològic que afavoreix l’estalvi i els consums responsables. 
Deixeu-nos fer cinc cèntims, sense tecnicismes, de la nostra proposta: Volíem, seguint 
l’exemple de municipis pioners, que la nova fiscalitat tingués en compte les persones que 
vivien en un habitatge. D’aquesta manera s’evitava el greuge que suposa que una sola 
persona podia gastar la mateixa aigua que una família de tres i pagar el m3 al mateix preu, 
quan el consum per persona/dia era tres cops superior.  
Això només es pot fer creuant les dades del padró amb les de la companyia subministradora, i 
sembla segons els tècnics municipals, que per un municipi de les dimensions de Castellar és 
molt difícil.  
Aleshores, la nostra proposta va evolucionar en buscar el comptador “tipus” per tal de tenir 
una base on començar a tarifar de manera progressiva, equitativa i justa. 
A partir d’aquest comptador estándar, que a Castellar s’acosta a tres persones per habitatge, 
vàrem establir el que podria ser un consum responsable a l’alça en la xifra de 110 
litres/persona i dia. Finalment, vam escurçar els trams per fer coincidir el llindar del segon 
tram amb els 110l/persona/dia en un habitatge de tres persones. La nostra proposta de trams 
és de 5m3 en 5m3. 
A partir d’aquí, calia bonificar a les unitats de més de tres persones de tal manera que no es 
penalitzes les famílies  o les unitats de convivència de manera injusta. La nostra proposat 
suggereix ampliar el primer i el segon tram de manera proporcional al consum responsable 
que té una unitat de 3 persones. Dit d’una altre manera, afegir 1’6m3 per tram i persona en 
les unitat de més de tres. D’aquesta manera, garantim una factura més justa i proporcional. 
Entenem, que la virtud de la nostra proposta es que pràcticament no modifica els preus 
actuals en els trams baixos, en aquell que el consum es pot considerar responsable, i en canvi, 
al contrari de la vostra, penalitza molt més els sobreconsums no justificats. Pensem que el 
malbaratament no pot sortir tan barat. L’aigua que no s’estalvia ha de ser més cara. 
Hem dit al principi que perdem una ocasió per promocionar l’estalvi i donar a l’aigua el valor 
que té: el d’un bé escàs i imprescindible. Tenim la certesa que una nova ordenança de l’aigua, 
una nova fiscalitat,  la convicció política i la consciència ciutadana poden fer estalviar-nos 
molts hectòmetres cúbics; moltíssims. Tants, que  podríem estalviar-nos la vergonya de 
connectar-nos a la xarxa  Ter-Llobregat. 
També per part de l’Altraveu el Sr. Francesc Centeno intervé tot dient que hi ha alguns 
aspectes de l’escola de música que no acaben de funcionar prou bé, i que caldria parlar-ne. 
Per tant i aprofitant que es porta ha aprovació l’ordenança reguladora de la taxa perquè des 
de l’Assemblea de l’Altraveu voldríem fer algunes consideracions al respecte. El cost real de 
l’escola de música sembla ser que és un dels secrets millors guardats des de fa anys, La taxa 
que es cobra als alumnes, pretén sufragar el que seria el 33% del cost real del servei, l’altra 
66% de cost de l’escola vindria a dividir-se entre l’aportació que fa el municipi i la que fa la 
Generalitat. Per tant es absolutament imprescindible saber quan ens costa l’escola de música 
per saber,  si parlem en percentatges en quina quantitats de diners ens estem referint. Ara es 
tornen a portar a aprovació les taxes i continuem sense saber si amb això que paguem els 
ciutadans, usuaris d’aquest servei cobrim o no aquest 33 per cent de l’escola de música, cosa 
que ni tant sols sabem si aquest govern ho sap. Interessaria una resposta en aquest sentit. 
La segona consideració és que no ens cansarem de repetir que l’edifici de Torre Balada no 
reuneix les condicions perquè aculli una escola de música. Per tant el lloc que ubica aquesta 
escola, no ens cansarem de repetir que és petit, no reuneix condicions ni de seguretat ni de 
sonoritat per desenvolupar aquesta activitat que se suposa educativa amb infants 
preferentment. 
La tercera consideració que volem manifestar, és la urgent necessitat de fer una remodelació 
en profunditat de les metologies d’aprenentatge. Sembla aquesta, una escola aliena als 
progressos en la didàctica que ha sofert la nostra societat amb la presència de les noves 
tecnologies. Els sistemes d’aprenentatges i els recursos pedagògics que s’estan utilitzant en 



aquests moments en aquesta escola estan més a prop del segle XX que de segle XXI, per no 
parlar de l’assignatura encara pendent d’una escola participativa oberta, dinàmica i 
engrescadora que comparteixi espai i un projecte educatiu també amb la dansa, L’edifici juga 
un paper fonamental, però no és l’única variable. Avui s’aprovaran les taxes de la nova escola, 
però continuarem suspenen en tots els altres aspectes. 
La Sra. Gemma Perich, per CiU intervé tot dient que ens agradaria que totes i cadascuna de 
les modificacions d’ordenances passessin pel debat i la participació de la comissió 
d’ordenances, perquè aspectes més genèrics que no potser no entren en aquesta pròpia 
modificació es podrien contemplar, i dic això perquè malgrat haver tingut la informació, no 
hem pogut participar ni en el debat ni fer aportacions; malgrat tot una cosa és la informació i 
una l’altra el debat que és més propi de la comissió d’ordenances que no tant una informativa 
de ple que és més tot el conjunt dels temes que es porten al Ple. Els arguments que es poden 
portar en una comissió d’ordenances es poden escoltar i fer aportacions positives, però si es 
fan en una informativa  i les traslladem, crec que moltes vegades queden desaprofitades. Dic 
això perquè en altres plens ja ho havien repetit i sembla que el nostre argument inicial hagi de 
ser aquest, però crec que ha de ser tant senzill com convocar una comissió d’ordenances i que 
hi vagin només els regidors que en aquest moment estant adscrits i per tant en puguin parlar 
abastament, i en tot cas uns i altres sabem el motiu pel qual es desestima una o qualsevol de 
les propostes. 
Pel que fa a la proposta del subministrament d’aigua vam obtenir les informacions i les vam 
poder comparar, finalment el grup de CiU hi està d’acord i votarem favorablement pel que fa 
que es mantenen els mateixos trams que es proposen des de l’Agència Catalana de l’Aigua i 
tenint em compta que ja havíem trobat, en el seu moment altres trams, pensem que val la 
pena tirar endavant, no obstant pensem que es bo que s’hagi augmentat més 
considerablement els trams de consum superior a 18 m3, la poliometria és molt irregular i 
creiem  que ha de ser un aspecte en matèria de conscienciació bàsicament per l’estalvi, però 
això ajuda molt passant per l’augment tarifari, i que per tant la gent valori l’aigua pel seu 
preu. 
Pel que fa a la proposta de preus de l’escola de música a qui si que si val la reclamació que 
hem fet de la comissió d’ordenances, l’equip de govern porta una proposta de preus i suposem 
que fins que no estigui publicada no serà vàlida. D’altra banda ja s’han iniciat les matricules i 
la informació que es dona als pares no es prou clara, ja que els preus que es donen són els del 
curs passat. Se’ns va comentar que a partir dels 4 anys, també estava subvencionat per la 
Generalitat amb aquest 33%, però l’acord entre el departament d’educació i les entitats 
municipalistes encara no està signat, i per tant encara no està en els pressupostos de la 
Generalitat. Estem parlant que la subvenció de la Generalitat ha de cobrir aquest 33% en les 
quotes dels de 4 i 5 anys i fins que això no sigui així ho assumirà l’Ajuntament. Que al llarg 
d’aquest curs 2007-2008 han passat algunes disfuncions amb el cobrament de rebuts, que mai 
es cobren en les mateixes dades, i amb imports diferents cada vegada, per això diríem que la 
informació als pares i  a la resta de membres de l’Equip de Govern, diríem que no es prou 
ajustada.  
Per tot el que hem dit i perquè pensem que aquesta ordenança bàsicament s’ha fet a corre 
cuita perquè començava el curs molt aviat, havíem pensat en demanar que es retires aquesta 
proposta i donat que també s’ha demanat la votació per separat, en tot cas es pot retirat o el 
grup de CiU s’acollirà a la votació separada, perquè en cap cas volem entorpir una gestió de 
l’escola i que els pares no tinguin una proposta concreta, més val una proposta  que cap, en 
tot cas el que volem és que tots els regidors en puguem parlar abastament en una comissió 
d’ordenança i conèixer sobretot la viabilitat economia d’ingressos i despeses per formular una 
nova proposta de taxa, sigui aquesta  que es porta avui o una altra. Així es va fer fa anys, 
amb una comissió de tots els regidors en la qual l’ordenança que hi havia en el seu moment es 
va modificar substancialment. S’ha dir que l’augment és del 4% aproximadament, i hem mirar 
respecte a preus de l’any passat,  i és veritat que la majoria està al voltant del 4%, però n’hi 
ha dues o tres que canvien, i en desconeixem els motius.  
La nostra votació serà l’abstenció ja que es vota per separat: 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer manifesta que el vot del seu grup serà a favor de les dues 



modificacions de les ordenances, la que fa referència a l’ordenança fiscals núm. 14, 
subministrament d’aigua, hem pogut valorar després dels estudis comparatius que és la més 
raonable. I pel que fa a l’ordenança fiscal núm. 19, que és la de l’escola de música, també hi 
donarem suport, bàsicament per no aturar els processos. Val a dir que la comissió 
d’ordenances només s’ha reunit un cop, i és necessari que es reuneixi periòdicament perquè hi 
ha feina per fer, no només per revisions, sinó per altres tipus d’ordenances i començar a 
treballar les ordenances fiscals de l’any vinent. 
En torn de replica el Sr. Oscar Lomas pel PSC, diu que com queda reflexat en l’estudi 
econòmic que s’annexa a la proposta, el cost total de l’escola de música és de 324.000 
€/anuals, i el seu finançament és amb el quotes que paguen els pares que és el 21% del cost 
de l’escola, la subvenció de la Generalitat  finança el 35% del cost de l’escola, 112.800 € i 
l’Ajuntament finança la resta, 44%.  
Pel que fa a l’ordenança de l’aigua, remarcar que si que és la que grava més el sobreconsum i 
afavoria més l’estalvi, però que en cas de poder modificar aquests trams també s’hauria de 
buscar aquells sistema que a més a més no penalitzes al consumidor mitjà. 
Pren la paraula la Sra. Antònia Pérez, pel PSC , i diu que és cert que la Torre Balada com 
escola de música té moltes deficiències i un  dels nostres objectius és intentar  buscar un espai  
adient per fer una escola oberta; hi hem estat treballant i tenim una base més important per 
tal de poder fer un projecte. 
També pel PSC el Sr. Jordi Carcolé intervé dient que la comissió d’ordenances s’ha reunit fins 
a quatre cops aquest any. 
El Sr. Alcalde proposa la votació separada: 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 14, REGULADORA DE LA TAXA PEL SUBMINISTRAMENT D’AIGUA: 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor   :  DINOU  (19) dels regidors del PSC, de CiU, d’ERC i el regidor no  
                        adscrit  

                    Vots en contra:  DOS     ( 2) dels regidors de  l’Altraveu  
                    Abstencions :     CAP      ( 0)  
 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 19, REGULADORA DE LA TAXA PER ENSENYAMENTS IMPARTITS A 
L’ESCOLA DE MUNICIPAL DE MÚSICA 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor   :  QUINZE (15) dels regidors del PSC, d’ERC, el grup de l’Altraveu,  
                        i el regidor no adscrit  

                    Vots en contra:  CAP      ( 0)   
                    Abstencions :     SIS      ( 6) els regidors de CiU 
 
 6.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA 
 
ATÈS que l’alcalde ha ordenat la incoació d’expedient de concessió de crèdit extraordinari al 
pressupost de despeses de l’ajuntament, d’acord amb el que es preveu a l’article 177 del Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els articles 8, 
9 i 11 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de l’interventor.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 3/2008 del Pressupost de 
l’Ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el resum següent: 
 
ESTAT DE DESPESES  



- Crèdit extraordinari .............................................................. 218.268,14 
- Transferències de crèdit negatives .......................................... - 115.268,14 
- Baixes per anul�lació ............................................................. - 103.000,00 
Variació de l’estat de despeses ................................................. 0,00 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública durant un termini de quinze 
dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial 
de la Província. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no es 
presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum per capítols en 
el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicada. 
El Sr. Oscarl Lomas, pel PSC informa la proposta dient que es tracta de la modificació 3 del 
pressupost 2008, modificació que no suposa ni un augment ni una disminució de crèdit, sinó 
transferències entre partides. Preveu la creació 11 partides de transferències corrents amb 
l’objectiu de: 
- Finançar convenis signats amb altres administracions 
- Premis de concursos organitzats per l’Ajuntament, en aquest cas, el concurs d’aparadors de       
   Nadal 
-  Subvencions nominatives a favor d’entitats en casos de no concurrència 
Dins del primer apartat, es creen partides nominatives de diferents convenis reduint l’import 
corresponent  de la partida general on estava previst el seu càrrec. 
1.- Conveni UAB “Campus Itaca” 
2.- Conveni Consell Comarcal à transport escolar, servei ajut a domicili, pla local de joventut 
3.- Fons Català de Cooperació al Desenvolupament 
4.- Comunitat Propietaris de Plaça Major, 5, per la renovació del subministra de gas 
Pel que fa a les subvencions, es creen partides nominatives en favor d’associacions en que no 
es pot promoure concurrència ja sigui en raó de l’activitat que es subvenciona o de la 
naturalesa de l’associació perquè l’objecte de la subvenció només el poden proporcionar 
associacions concretes.  
- en aquest sentit, es creen les següent partides: 
- Vilabarrakes 
- Associació per la Promoció de l’Espectacle Infantil i Juvenil 
- Associació de Veïns de l’Airesol 
- Associació Cultural Arxiu d’Història de Castellar 
S’obra un torn d’intervencions amb el grup del’Altravreu, i el Sr. Francesc Centeno tot recordant el 
compromís d’aquest Govern de publicació de l’Auditoria i també saber la data de tancament de 
l’exercici 2007. 
En torn de replica el Sr. Oscar Lomas,  pel PSC, diu que l’Auditoria ja ha estat entregda i en tot cas 
en el proper Ple es podria fer l’explicació corresponent, i també durant aquets més s’ha dut a terme 
el tacnament del pressupost, així doncs el mes de juliol es convocarà la Comissió Especial de 
Comptes, i posteriorment en el ple del mes de setembre  es portarà el tancament del pressupost. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor   :  QUINZE (15) dels regidors del PSC, el regidors de l’Altraveu, i el   
                        regidor no adscrit  

                    Vots en contra:  CAP      ( 0)   
                    Abstencions :     SIS      ( 6) els regidors de CiU i d’ERC 
 
 7.- DENÚNCIA DEL CONTRACTE DE RECAPTACIÓ 

 
ATÈS el contracte de serveis de recaptació municipal subscrit l’any 1976 amb Bienvenido 
Moreno Montoro, que ha estat prorrogat successivament essent la última pròrroga la que va 
aprovar pel Ple en sessió de 3 de desembre de 2001 i formalitzada en document administratiu 
en data 18 de desembre de 2001. 



ATÈS que la referida pròrroga tenia efectes fins el 31 de desembre de 2004 però d’acord amb 
la clàusula sisena s’ha prorrogat tàcitament al seu venciment per un període de quatre anys 
que finalitza el 31 de desembre de 2008. 
ATÈS que s’està tramitant un expedient de delegació en la Diputació de Barcelona de les 
funcions de gestió, liquidació, inspecció i recaptació dels ingressos municipals de dret públic, la 
qual cosa és incompatible amb la pròrroga del contracte de serveis subscrit amb el sr. 
Bienvenido Moreno Montoro 
ATÈS que la clàusula sisena del contracte de la pròrroga actualment vigent estableix que la 
denúncia del contracte s’ha de comunicar durant el tercer trimestre de l’any en què fineixi el 
contracte. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Denunciar el contracte de serveis de recaptació municipal subscrit amb Bienvenido 
Moreno Montoro, amb efectes del 31 de desembre de 2008. 
SEGON.- Requerir el senyor Bienvenido Moreno Montoro perquè en la data de finalització dels 
seus serveis presenti a l’ajuntament els comptes de la gestió recaptatòria i posi a disposició de 
l’administració municipal les bases de dades de les persones contribuents i els deutes 
pendents, necessàries per desenvolupar la funció recaptatòria.  
El Sr. Alcalde proposa la votació separada: 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor   :  DOTZE  (12) dels regidors del PSC, i de l’Altraveu 
                    Vots en contra:  VUIT    (  8) dels regidors de  CiU i ERC  
                    Abstencions :     UNA     ( 1) del regidor no adscrit  
 
 8.- DELEGACIÓ DEL SERVEI DE RECAPTACIÓ A LA DIPUTACIÓ 
 
ATÈS que l’article 106.3 de la Llei reguladora de les bases de règim local atribueix a les 
entitats locals les competències de gestió, recaptació i inspecció dels seus tributs propis. 
ATÈS que la complexitat que comporta la realització d’aquestes funcions, així com la seva 
rellevància dins del més ampli àmbit de la hisenda local, aconsella en el moment present la 
utilització de fórmules que permetin una eficaç i adequada execució i exercici de les mateixes 
dins dels sistemes que amb aquest objecte preveu la normativa legal aplicable a les entitats 
locals. 
ATÈS que l’article 7.1 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals  preveu la 
possibilitat que els ens locals deleguin en altres entitats locals del territori a què pertanyen, les 
facultats de gestió, liquidació, inspecció i recaptació dels tributs i altres ingressos de Dret 
públic que els corresponguin. 
ATÈS que la Diputació de Barcelona ha creat l’organisme autònom Organisme de Gestió 
Tributària de la Diputació de Barcelona que té per objecte la col�laboració amb els ens locals 
de la província en l’exercici de les facultats de gestió, liquidació, inspecció i recaptació dels 
diferents ingressos de Dret públic, així com coadyuvar a una gestió més eficaç dels mateixos 
superant àmpliament el contingut de les funcions recaptadores. 
ATÈS que es d’interès d’ambdues administracions que el desenvolupament de les facultats 
delegades es pugui dur a terme a l’espai d’atenció ciutadana de la Casa Consistorial i amb la 
col�laboració dels equips humans de totes dues. 
ATÈS el capítol primer del títol III del Reglament de patrimoni dels ens locals de Catalunya, 
que regula la utilització dels béns de domini públic, i l’article 214 del Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, que regula la cessió dels béns dels ens locals. 
ATÈS el capítol 1 del títol 7 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, que 
regula els convenis de cooperació entre els ens locals. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 



PRIMER.- Delegar en la Diputació de Barcelona les facultats de gestió, liquidació, inspecció i 
recaptació que a continuació es detallen, en relació als ingressos de dret públic que es 
relacionen: 
1. En relació a l’Impost sobre béns immobles, Impost sobre activitats econòmiques, Impost 

sobre vehicles de tracció mecànica, Impost sobre construccions, instal�lacions i obres, 
Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana, Taxa per la prestació 
dels serveis d’intervenció integral de l’administració municipal en les activitats i 
instal�lacions, Taxa per recollida de residus, Taxa sobre serveis urbanístics, Taxa per les 
entrades de vehicles a través de les voreres i les reserves de via pública per a aparcament, 
càrrega i descàrrega de mercaderies de qualsevol mena, Taxa de mercats, Taxa per 
l’ocupació de terrenys d’ús públic amb taules i cadires amb finalitat lucrativa, Taxa per la 
cessió de locals del Centre de Serveis, Taxa per la prestació dels serveis de prevenció 
d’incendis forestals i Taxa per utilització privativa o aprofitaments especials constituïts en 
el sòl, subsòl o volada de les vies públiques municipals, a favor d’empreses explotadores 
de serveis de subministraments que resultin d’interès general, l’import de la qual consistirà 
en l’1,5 per 100 dels ingressos bruts procedents de la facturació que obtinguin anualment 
en el terme municipal i per la prestació dels serveis de telefonia mòbil: 
- Realitzar liquidacions provisionals, complementàries i definitives per a determinar els 

deutes tributaris, en relació a l’Impost sobre construccions, instal�lacions i obres, 
l’Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana i la Taxa per 
utilització privativa o aprofitaments especials constituïts en el sòl, subsòl o volada de 
els vies públiques municipals, a favor d’empreses explotadores de serveis de 
subministraments que resultin d’interès general, l’import de la qual consistirà en l’1,5 
per 100 dels ingressos bruts procedents de la facturació que obtinguin anualment en el 
terme municipal i per la prestació dels serveis de telefonia mòbil. 

- Realitzar liquidacions per a determinar els deutes tributaris i/o en concepte de preus 
públics, en relació a la resta d’impostos, taxes i preus públics enumerats. 

- Revisar les declaracions i autoliquidacions presentades per les persones contribuents, 
en el seu cas. 

 - Elaborar i emetre padrons, en el seu cas, i documents cobratoris 
- Practicar notificacions col�lectives en valors-rebut i notificacions individuals en les 

liquidacions d’ingrés directe. 
- Concedir i/o denegar exempcions, bonificacions i/o altres beneficis fiscals que pugui la 

normativa o ordenança reguladora de cada tribut o preu públic. 
 - Recaptar els deutes en període voluntari. 
 - Dictar la provisió de constrenyiment. 
 - Recaptar els deutes en període executiu. 
 - Liquidar els interessos de demora i recàrrecs d’extemporaneïtat. 
 - Qualificar les infraccions tributàries i imposar les sancions corresponents. 

- Resoldre els expedients de devolució d’ingressos indeguts. 
 - Realitzar funcions d’inspecció de l’Impost sobre activitats econòmiques. 

- Realitzar actuacions de comprovació i investigació en matèria tributària i practicar les 
liquidacions tributàries que en resultin en relació a l’Impost sobre l’increment de valor 
dels terrenys de naturalesa urbana, l’Impost sobre construccions, instal�lacions i obres i 
la Taxa per utilització privativa o aprofitaments especials constituïts en el sòl, subsòl o 
volada de els vies públiques municipals, a favor d’empreses explotadores de serveis de 
subministraments que resultin d’interès general, l’import de la qual consistirà en l’1,5 
per 100 dels ingressos bruts procedents de la facturació que obtinguin anualment en el 
terme municipal i per la prestació dels serveis de telefonia mòbil. 

 - Tramitar i resoldre expedients sancionadors resultants d’aquestes tasques. 
- Resoldre els recursos que s’interposin contra els actes anteriors. 

 - Informar i atendre les persones contribuents. 
 - Qualsevol altre acte necessari per a l’efectivitat dels anteriors. 
2. En relació a les contribucions especials: 

- Notificar les liquidacions practicades per l’ajuntament. 



 - Recaptar els deutes en període voluntari. 
 - Dictar la provisió de constrenyiment. 
 - Recaptar els deutes en període executiu. 
 - Liquidar els interessos de demora. 
 - Resoldre els expedients de devolució d’ingressos indeguts. 

- Resoldre els recursos que s’interposin contra els actes anteriors. 
 - Qualsevol altre acte necessari per a l’efectivitat dels anteriors. 
3. En relació a la Taxa per expedició de documents administratius, Taxa per serveis funeraris i 

de cementiri, Taxa per la immobilització i retirada de vehicles abandonats o  estacionats 
defectuosament o abusivament  a la via pública, Taxa pel subministrament d’aigua, Taxa 
per l’ocupació temporal del domini públic amb parades, barraques, casetes de venda, 
espectacles, atraccions situades en terrenys d’ús públic i indústries del carrer i ambulants i 
rodatge cinematogràfic, Taxa per l’ocupació de terrenys d’ús públic amb mercaderies, 
materials de construcció, runes, tanques, puntals, estintols, bastides i altres instal�lacions 
anàlogues, Taxa per la utilització de locals municipals, Taxa per la utilització del pavelló 
Dani Pedrosa, Taxa per l’estacionament de vehicles de tracció mecànica en les vies 
públiques municipals, Taxa per l’obertura de rases i sondatges, Taxa per la prestació dels 
serveis de la biblioteca Antoni Tort, Taxa per la prestació dels serveis de clavegueram, 
Taxa per la prestació dels serveis de l’Escola Municipal de Música, Preu públic per la 
prestació dels serveis de piscines i instal�lacions esportives de propietat municipal, Preu 
públic per la publicitat als mitjans municipals de comunicació, Preu públic per la retirada i 
guarda d’animals domèstics abandonats, Preu públic per la prestació de serveis especials 
de vigilància, Preu públic per la prestació de serveis socioculturals, Preu públic per la 
prestació del servei d’escola bressol, Quotes d’urbanització, Concessions administratives, 
Execucions subsidiàries, sancions per infraccions urbanístiques, sancions administratives, 
sancions per incompliment dels reglaments municipals i altres ingressos no tributaris de 
dret públic que l’ajuntament pugui liquidar: 

 - Notificar la provisió de constrenyiment. 
 - Recaptar els deutes en període executiu. 
 - Liquidar els interessos de demora. 
 - Resoldre els expedients de devolució d’ingressos indeguts. 

- Resoldre els recursos que s’interposin contra els actes anteriors. 
 - Qualsevol altre acte necessari per a l’efectivitat dels anteriors. 
4. En relació a les multes de circulació: 

- Expedir els documents de notificació de les denúncies en base a les dades facilitades 
per l’ajuntament i a la consulta del registre provincial de vehicles. 

- Notificar les denúncies formulades pels agents municipals. 
- Incoar els procediments sancionadors en matèria de trànsit i seguretat viària, acordats 

per l’òrgan municipal competent. 
- Notificar les sancions imposades per l’òrgan municipal competent. 
- Comunicar a la Direcció General de Trànsit, pels mitjans que es determinin, les dades 

de les sancions greus i molt greus, fermes en via administrativa, als efectes previstos a 
l’article 82 del Reial Decret legislatiu 339/1990, de 2 de març, pel qual s’aprova el Text 
articulat de la Llei sobre trànsit, circulació de vehicles a motor i seguretat viària. 

- Recaptar les multes en període voluntari. 
- Dictar la provisió de constrenyiment. 
- Recaptar les multes en període executiu. 
- Liquidar els interessos de demora. 
- Concedir i/o denegar ajornaments i/o fraccionaments de pagament. 
- Resoldre els expedients de devolució d’ingressos indeguts. 
- Resoldre els recursos que s’interposin contra els actes del procediment recaptatori. 
- Declarar crèdits incobrables les multes per infraccions de circulació per resultar fallides 

les persones obligades al pagament. 
- Registrar els recursos i altres escrits que, en relació a la gestió i/o recaptació de les 

multes de circulació, puguin presentar les persones interessades davant l’Organisme de 



Gestió Tributària, donant trasllat dels mateixos a l’ajuntament per mitjans telemàtics, 
en cas de resultar aquest últim l’Administració competent per a la seva resolució i 
tramitació. 

- Qualsevol acte necessari per a l’efectivitat dels anteriors, d’acord amb les previsions de 
l’article 8.4 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 

SEGON.- Establir aquesta delegació per un termini de dos anys, comptadors a partir de l’1 de 
gener de 2009, prorrogable per reconducció tàcita d’any en any que es produirà llevat que 
qualsevol d’ambdues administracions acordi deixar-la sense efecte, la qual cosa haurà de 
notificar-se en un termini no inferior a sis mesos abans del cessament de la delegació. 
TERCER.- Subjectar aquesta delegació a les prescripcions següents: 
1. L’ajuntament podrà  convenir amb la Diputació de Barcelona la realització d’actuacions de 

recaptació respecte d’altres conceptes d’ingrés diferents dels assenyalats a l’apartat primer 
del present acord amb subjecció als criteris emanats de l’òrgan competent de la Diputació 
de Barcelona. 

2. L’ajuntament podrà emanar instruccions tècniques de caràcter general i sol�licitar, en 
qualsevol moment, informació sobre la gestió d’aquestes facultats, en els termes previstos 
a l’article 27 i concordants de la Llei reguladora de les bases del règim local. 

3. Per a la realització i execució de les funcions delegades, la Diputació de Barcelona 
s’atendrà a allò que es preveu a l’ordenament jurídic local, així com a la normativa interna 
dictada per aquesta, en virtut del que es preveu a l’article 7.3 del Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals i de les seves pròpies facultats d’autoorganització per a la 
gestió dels serveis atribuïts.  

4. La prestació dels serveis que es derivin d’aquesta delegació comportarà el pagament per 
part de l’ajuntament de les taxes de l’Organisme de Gestió Tributària per la prestació de 
serveis i realització d’activitats necessàries per a l’exercici de les funcions de gestió, 
inspecció i recaptació dels ingressos de dret públic municipals, aprovada per la Diputació 
de Barcelona. 

5. La Diputació de Barcelona exercirà les facultats delegades a través de l’organisme autònom 
Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona. 

6. La Diputació de Barcelona mantindrà el sistema de pagament fraccionat mensual 
mitjançant domiciliació bancària del conjunt de tots els tributs i ingressos de dret públic de 
la persona contribuent, que té establert l’ajuntament.  

QUART.- Aprovar les minutes dels convenis a subscriure entre l’Ajuntament de Castellar del 
Vallès i la Diputació de Barcelona que figuren a l’expedient i facultar l’alcalde per a la seva 
signatura. 
CINQUÈ.- Autoritzar l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona la 
utilització d’un espai situat a la planta baixa de l’edifici de la Casa Consistorial per la prestació 
dels serveis delegats i pel termini de vigència del conveni de delegació. 
SISÈ.- Adscriure a funcions de cooperació i col�laboració amb l’Organisme de Gestió 
Tributària de la Diputació de Barcelona, en el desenvolupament de les facultats que li han 
estat delegades, el treballador municipal que ocupa el lloc de treball d’auxiliar administratiu de 
Rendes. 
SETÈ.- Aprovar els imports de la contraprestació econòmica que l’Organisme de Gestió 
Tributària de la Diputació de Barcelona abonarà a l’ajuntament pels conceptes recollits als 
apartats cinquè i sisè del present acord, d’acord amb el detall següent: 
1. Per l’autorització de la utilització de l’espai físic a la Casa Consistorial: 800,00 euros 

mensuals. 
2. Per l’adscripció de personal municipal a funcions de cooperació i col�laboració: 24.000,00 

euros anuals. 
VUITÈ.- Aprovar les minutes dels convenis a subscriure entre l’Ajuntament de Castellar del 
Vallès i l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona que figuren a l’expedient 
i facultar l’alcalde per a la seva signatura. 
NOVÈ.- Renunciar a la delegació de la competència d’inspecció de l’Impost sobre activitats 
econòmiques que va ser concedida a l’Ajuntament de Castellar del Vallès per Ordre del 
ministre d’Economia i Hisenda de 13 de juliol de 1992, corregida per Ordre del mateix òrgan 



de 30 de setembre de 1992 (Butlletí Oficial de l’Estat núm. 248, de 15 d’octubre de 1992), i 
comunicar-lo a l’Agència Estatal d’Administració Tributària 
DESÈ.- Notificar aquest acord a la Diputació de Barcelona perquè procedeixi a l’acceptació de 
la delegació conferida i, una vegada acceptada, publicar l’acord al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas, pel PSC, i exposa que farà la defensa conjunta del 
punt 7 que és la denuncia del contracte de recaptació i del punt 8è que és la delegació dels 
serveis de recaptació a la Diputació, ja que es tracta de dos punts molt relacionats un amb 
l’altre i que per tant, és adient realitza l’exposició conjunta.  
Comença el  Sr. Lomas dient que tots dos es refereixen al servei de recaptació. Actualment, 
aquest servei des de l’any 1976 s’està realitzant a través d’un contracte amb el Sr. Bienvenido 
Moreno Montoro. Aquest contracte ha estat prorrogat en successives ocasions , essent aquest 
darrera en l’any 2001. En aquella pròrroga s’establia de vigència fins desembre del 2004, amb 
possibilitat de pròrrogues de 4 anys de durada, per tant fins a desembre 2008. 
En aquest moment, d’una banda un contracte de les característiques de l’actual no seria vàlid 
segons la regulació actual (DT 9ª 781/1986 à Los actuales recaudadores contratados podrán 
continuar en el ejercicio de sus funciones de agentes ejecutivos durante la vigencia de los 
contratos establecidos, los cuales podrán ser prorrogados, de mutuo acuerdo, en tanto las 
Entidades locales no tengan establecido el servicio con arreglo a lo previsto en esta Ley, o 
bien, tratándose de Municipios, Mancomunidades u otras Entidades locales o Consorcios, no lo 
tenga establecido la Diputación como forma de cooperación al ejercicio de las funciones 
municipales.) 
D’altre banda, s’està tramitant un expedient de delegació en la Diputació de Barcelona de les 
facultats de gestió, liquidació, inspecció i recaptació dels ingressos de dret públic a partir de l’1 
de gener 2009, aspecte que es tramita en el següent punt del ple. 
Per tant, això resulta incompatible amb el manteniment del contracte de serveis actual, motiu 
pel qual es proposa la seva denúncia. 
Per quin motiu es decideix traslladar el servei a DIBA?.  Actualment, la regulació permet 2 
sistemes diferents de gestió: d’una banda a través de mitjans propis a dotar de suficient 
personal per realitzar el servei a través de personal funcionari, deixant la possibilitat oberta de 
un contracte de prestació de serveis únicament per la gestió del cobrament; i en els casos que 
una administració superior ofereix el servei, a través d’aquesta altre administració, en aquest 
cas l’Organisme de Gestió Tributària de Diputació. 
Dels 311 municipis de la província de Barcelona, 303 tenen algun o tots els tributs delegats a 
l’Organisme de Gestió Tributària. Tan sols, Barcelona, Sabadell, Terrassa, Badalona i Martorell 
ho fan exclusivament amb personal propi, i Santa Perpètua i Castellar, amb aquest tipus de 
contracte que comentàvem anteriorment. 
Actualment a Castellar es destinen 2 persones de l’Ajuntament (administrativa i auxiliar 
administratiu) destinats a la gestió i 5 del recaptador al cobrament. 
L’elevada complexitat tècnica de la normativa, els procediments, els tràmits i les mesures 
relatives a les funcions de gestió, inspecció i recaptació dels ingressos de dret públic, i més en 
un Ajuntament de la dimensió del nostre que al 2007 va liquidar més de 14 milions d’€, posa 
de relleu insuficiència dels mitjans posats al servei d’aquestes funcions: en nombre i en 
qualificació tècnica 
Els impostos, taxes i preus públics suposen el 65% del total d’ingressos corrents, la qual cosa, 
en un moment de crisi financer a les hisendes locals, posa de manifest la importància de 
disposar d’uns serveis de gestió, inspecció o recaptació adequadament dimensionats i 
tècnicament preparats per a desenvolupar les seves funcions amb la major eficàcia i eficiència. 
Pel que fa a la recaptació en executiu, cal disposar dels mitjans tècnics i legals que permetin la 
major eficàcia possible en el cobrament dels deutes, ja que el pendent de recaptar d’exercicis 
anteriors és 2.173.047 €, xifra que afecta negativament a la liquidat a l’hora de fer 
pagaments. Cal remarcar que els recaptadors actuals no tenen la possibilitat d’estendre la 
seva actuació de fora del terme de Castellar, la qual cosa suposa una important limitació. 
La delegació d’aquestes funcions a la diputació, podria representar una pèrdua de l’autonomia 
funcional de l’Ajuntament, però en el nostre cas aquesta pèrdua ja existeix atès que les 



funcions de recaptació es duen a terme per un empresari privat. 
Quins beneficis aporta traspassar el servei a diputació? 
- l’especialització i l’alta qualificació tècnica del seu personal 
- la posada a disposició dels serveis d’un conjunt de RRHH molt superior al que actualment 
disposa l’Ajuntament, entre el personal que es posarà en les oficines i el que presta servei en 
els serveis centrals 
- La garantia del compliment rigorós dels procediments legalment establerts, aspecte aquest 
que d’una revisió del passat recent no s’ha produït a l’ajuntament en fases del procediment 
tan importants com el procés d’aprovació, la publicitat formal o la notificació 
- El suport tècnic que podrà rebre l’Ajuntament per la presa de decisions en matèria tributària. 
- La possibilitat d’obtenir bestretes a compte de la recaptació de l’INI i l’IAE à reduir la 
necessitat de recórrer a l’operació de tresoreria à reduir la despesa financera de l’Ajuntament 
- La introducció de noves modalitats de pagament. Tot i suprimir la possibilitat de pagar en 
efectiu, s’introdueixen d’altres com a través d’internet o telefònicament, a més de la 
domiciliació i l’oficina bancària.  
- Així mateix, un estalvi de costos d’uns 100.000 €. 
En resum, beneficis en 3 sentits: la necessitat d’ampliar el personal propi de rendes, tant si es 
volgués realitzar el servei exclusivament a través de personal funcionari, o bé per gestionar 
millor el servei; la capacitat d’inspecció que té l’Organisme de Gestió Tributària. El fet de 
poder aprofitar els recursos comuns que ofereix l’organisme, fet que en cas de voler-ho fer 
l’Ajuntament significaria contractar més personal, i l’àmbit territorial d’actuació. El fet de fer-
ho a través d’un prestador de serveis de cobrament implica que la seva capacitat executiva es 
redueix al propi municipi, mentre que en el cas de l’ORGT s’amplia a tota la comarca. 
Per tant l’expedient que es porta a votació proposa els següents aspectes: 
Delegació de les funcions de gestió, inspecció i recaptació tant en període voluntari com 
executiu dels ingressos de dret públic següents:  IBI, IAE, IVTM, ICIO, Taxa llicències 
activitats, taxa serveis urbanístics,  taxa de guals, taxa mercats, taxa terrasses d’estiu, preus 
públics de locals Centre de Serveis, la taxa franges perimetrals, taxa per la utilització privativa 
del sòl, subsòl o volada, multes de circulació i altres sancions 
En aquest mateix conveni es recull la retribució de l’Organisme de Gestió Tributària que serà 
de 1’75 % respecte del que recaptin en voluntària mes el recàrrec constrenyiment en el cas 
d’executiva. Pel que fa a les multes el 14% mes el 30% en el cas d’executiva. 
El segon conveni que es porta a aprovació són les delegació de les funcions de recaptació en 
període executiu de la resta de taxes, preus públics i ingressos de dret públic en general. 
El tercer és el conveni per a la utilització d’un espai a l’Ajuntament rebent com a 
contraprestació 9.600 € anuals. 
I en quart lloc el conveni per l’adscripció d’un treballador municipal, pel qual l’Ajuntament 
rebrà 24.000 € anuals 
En torn d’intervencions la Sra. Montse Gatell pel grup de CiU diu que ens trobem una vegada 
més davant d’un tema del que vam parlar fa aproximadament un any que, com bé ha explicat 
el regidor, es tracta de la rescissió del contracte subscrit amb el senyor Bienvenido Moreno i la 
delegació del servei de recaptació a la Diputació de Barcelona. 
El senyor Bienvenido Moreno ha prestat el servei de recaptació municipal al nostre municipi 
des de l’any 1976 i ho ha fet amb la màxima professionalitat i amb uns resultats més que 
excel�lents, ja que la mitjana de recaptació de les taxes i els impostos ha estat al voltant del 
95%. Això ha estat possible gràcies a la bona sintonia entre l’Ajuntament i la seva empresa, 
per una banda, i per la professionalitat de la mateixa i de les persones que hi ha treballat. La 
voluntat sempre ha estat la de donar un bon servei, i un servei que no és fàcil, perquè es 
tracta de “cobrar”, de recaptar, i això no està mai ben vist pels ciutadans. El senyor Moreno, 
però, ho ha fet sempre donant les màximes facilitats, i ha demostrat que, donant facilitats, és 
més fàcil que tots nosaltres complim amb el nostre deure de contribuir a la despesa pública. 
Ho ha fet així també gràcies als regidors d’Hisenda i a la bona entesa que hi ha hagut entre 
ells, n’anomenem els dos darrers anteriors a l’actual govern: la regidora Rosa Massot i el 
regidor Jordi Permanyer. No ha estat sempre fàcil, però ha estat sempre possible. 



Per tot això, i pel tracte personal, el grup municipal de Convergència i Unió vol agrair la feina 
feta i l’empatia amb el senyor Moreno i el seu equip, ho agraïm personalment i també per les 
responsabilitats de govern que hem tingut fins ara a Castellar. Vagi per endavant, doncs, tant 
l’agraïment com la felicitació per la feina ben feta. 
Durant aquests anys, la Diputació de Barcelona, així com altres entitats (caixes i bancs) han 
posat a disposició dels Ajuntaments el servei de recaptació, gestió i inspecció dels tributs 
municipals. 
La majoria de municipis de la província de Barcelona han delegat algunes d’aquestes funcions 
a la Diputació, és cert, i sembla que els resultats són bons. És clar que durant els governs de 
CiU, també vam tenir l’oportunitat de delegar aquestes funcions a la Diputació, però mai ho 
vam plantejar per un seguit de raons que són les que serviran per fonamentar el nostre vot en 
aquest punt. 
Hi ha diverses modalitats de delegació. Un ajuntament pot delegar, per exemple, la recaptació 
dels tributs de vehicles i en canvi no l’IAE o les multes. O a l’inrevés.  
La proposta que ens porta l’equip de govern és de delegar la gestió, liquidació, inspecció i 
recaptació de la gran majoria de taxes i impostos, entre els que hi ha: IBI, IAC, vehicles, 
construccions, instal�lacions i obres, increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana, 
prestació dels serveis d’intervenció integral en activitats i instal�lacions, recollida de residus, 
serveis urbanístics, guals, càrrega i descàrrega de mercaderies, mercats, ocupació de terrenys 
d’ús públic, cessió de locals del centre de serveis, contribucions especials, expedició de 
documents administratius, serveis funeraris i de cementiri, immobilització i retirada de vehicles 
abandonats, obertura de rases, prestació dels serveis de la biblioteca, clavegueram, serveis de 
l’escola de música, piscines, publicitat als mitjans de comunicació, escola bressol, quotes 
d’urbanització, multes de circulació... és a dir, gairebé tots excepte aquells que siguin 
puntuals. 
Per tal que això sigui així, l’ajuntament signa uns convenis amb la Diputació, que estableixen 
les relacions entre les dues administracions i les condicions del tracte. Per una banda, per 
exemple, la Diputació disposarà d’un local a l’Ajuntament, que pagarà en concepte de cessió 
del local. Per altra banda, una de les persones adscrites a l’àrea d’Hisenda passarà a treballar 
en aquest servei en nom de la Diputació, que pagarà el part del seu sou. 
Una de les raons que l’equip de govern argüeix per delegar la recaptació a la Diputació és que 
l’àrea d’Hisenda, de rendes, no té el personal suficient ni és operativa, ens ho han dit fins a la 
sacietat. En tot cas, ha estat aquest equip de govern qui ha acabat desmuntant aquest equip 
de persones: a una de les persones que hi treballava la van fer cap del SAC, a l’altra la 
“cedeixen” a la Diputació, i continuem tenint la plaça d’intervenció vacant.  
Comença a no ser ja un argument vàlid llançar sempre les responsabilitats a governs 
anteriors. 
(Faig un parèntesi, aquesta fixació ha arribat a límits tan delirants que la mateixa regidora 
d’educació, preguntada pels detalls de l’organització del casal de vacances, arriba a assegurar-
nos que l’excursió que feien els nens i nenes cada any no es pot fer “a causa de la situació de 
les arques municipals” que és culpa dels altres, faltaria més... Amb el que ha cobrat 
“l’inventor”, l’excursió estava més que pagada) 
La situació a partir d’ara serà la següent: 

- el que recapti la Diputació ho cobrarà l’ajuntament repartit en mensualitats. Per tant, 
no passarà com ara, que a l’octubre ho tenim tot recaptat i disposem dels diners, ara 
ens haurem d’esperar fins al desembre. 

- Quan al juliol s’hagin recaptat els milers d’euros pertinents a l’IBI, per exemple, no en 
podrem disposar (ni d’aquest ni dels altres que es recapten de febrer a maig). Els 
diners ara els tindrà la Diputació i l’ajuntament tindrà de 5 a 7 mensualitats dels seus 
propis diners. 

- Si l’ajuntament necessita els seus diners pel que sigui, haurà de demanar una bestreta 
a la Diputació i haurà de pagar també els interessos que es generin. Dels seus propis 
diners! En aquest punt, demanem que consti en acta la petició que fa el grup municipal 
de CiU de ser informats tots els grups municipals de cadascuna de les bestretes que 
demani l’ajuntament, si n’hi ha. 



- La diputació no pot oferir als ciutadans les mateixes facilitats de pagament que oferia 
fins ara l’ajuntament. Ens consta que el regidor ha demanat la possibilitat de 
fraccionaments, per exemple, però no podrà ser amb les mateixes condicions de 
descomptes o gratificacions. I és que sí que compta el tracte directe, regidor, malgrat 
que vostè digui que són els ciutadans qui hauran de fer l’esforç d’acostumar-se a una 
nova manera de fer. I tant que s’hi acostumaran! Però aquesta no és una mesura que 
faciliti les coses a ningú. 

Segons l’explicació del regidor, sembla que la Diputació ofereixi aquest servei a canvi de res, i 
no és cert. La Diputació disposarà ara dels diners de Castellar del Vallès, igual que disposa del 
de tants altres municipis. Mentrestant, el superàvit escandalós de la Diputació de Barcelona 
anirà creixent, mentre els superàvits dels municipis, no només del de Castellar, va minvant. 
Preguntem-nos, si no, per què la Diputació no s’ofereix a gestionar parcs i jardins o el 
manteniment de l’enllumenat públic, per exemple? Això no, però la gestió dels diners sí. Aquí 
queda. En tot cas, l’argument de “tothom ho fa” no ens serveix. Alguns exemples: 

- de tots els municipis de la província de Barcelona que tenen delegats els seus tributs, 
les ciutats grans només els han delegat vehicles, IAE i alguns les multes. Altres 
exemples: Masnou, Lliçà de Vall, Molins de Rei, Montcada i Reixac, Sant Adrià del 
Besòs, Sant Quirze, Vallirana, Viladecans, Cerdanyola, Sabadell, Terrassa (que 
recordem que va tenir 25 anys l’alcalde Royes, president de la Diputació, i que no li va 
delegar mai els tributs a la Diputació, i actualment, només hi té delegats els vehicles. 

Castellar del Vallès li delegarà tot, però serà amb el vot en contra de CiU, per tot el que hem 
exposat. 
Continua per ERC el Sr. Jordi Permanyer i diu que aquest punt de l’ordre del dia va lligat 
amb l’anterior que es la denúncia del contracte de recaptació. Vull dir per començar que des 
d’ERC no hi estem d’acord amb la denúncia del contracte de recaptació que fa l’equip de 
govern i també vull aprofitar per donar les gràcies a l’empresa que ha prestat el servei de 
recaptació durant tots aquests anys per la bona feina que han fet i la seva col�laboració.  
Dit això, val la pena fer una mica d’història de com ha evolucionat tot el tema de recaptació 
d’impostos a Castellar. 
A l’any 1976 el consistori d’aquella època  va prendre la decisió (al meu parer plenament 
encertada) d’assumir des de l’ajuntament la gestió de la recaptació dels tributs i impostos a 
Castellar. Aleshores el servei de recaptació ja el tenia la Diputació, però l’ajuntament va 
entendre que es podia fer una millor gestió des de l’ajuntament, per dues raons : 
- perquè es tenia el control dels padrons municipals que representen la major part d’ingressos 
de l’ajuntament i amb disponibilitat immediata. 
- i en segon lloc perquè des de la proximitat és molt més fàcil fer una política de recaptació 
adequada als interessos i a les necessitats dels ciutadans. 
Raons plenament vigents en l’actualitat. 
Així doncs, des de l’any 1976 fins ara la recaptació dels tributs i impostos ha estat 
responsabilitat directa de l’ajuntament que ha delegat aquestes funcions a l’entitat que encara 
té contracte en vigor fins el 31 de desembre de 2008, contracte que en el punt anterior de 
l’ordre del dia d’aquest ple s’ha denunciat per tal de rescindir l’esmentat contracte. 
Que diu la llei?. La llei reguladora d’hisendes locals diu que el mateix ajuntament té les 
competències en aquest àmbit i per tant pot exercir les facultats de gestió, liquidació, 
inspecció i recaptació dels tributs i altres ingressos de dret públic que els corresponguin. 
L’ajuntament ho pot fer directament. Des d’ERC considerem que l’Ajuntament de Castellar té 
personal prou qualificat per assumir la gestió de la recaptació d’impostos ( cosa que no 
comparteix l’interventor de l’ajuntament segons diu en el seu informe), i si es considera que 
ara mateix no té prou personal mentre es pot fer  un contracte de prestació de serveis i pot 
delegar aquesta funció parcialment o totalment. (Aquesta és la fórmula utilitzada fins a 
l’actualitat a Castellar i que també utilitzen altres municipis, fins i tot, més petits, Sant Quirze, 
per exemple). 
La llei d’hisendes locals també preveu la possibilitat de que els ajuntaments deleguin en altres 
entitats locals del territori a que pertanyen, aquestes facultats de gestió de la recaptació 



municipal, que en el cas de Castellar seria la Diputació. (Aquesta és la fórmula que proposa 
l’equip de govern) 
Son dos models diferents de gestió. Per nosaltres té moltes més avantatges pels ciutadans el 
model que proposem i és que l’ajuntament faci la gestió directa de la recaptació, i, si cal, que 
delegui - fins que ho pugui assumir tot- alguna d’aquestes funcions a una empresa (tipus com 
la que fa tants anys que ho fa a Castellar) o a la mateixa Diputació, si molt m’apuren. 
Passant-ho absolutament tot a la Diputació no es donarà un millor servei als castellarencs i 
castellarenques, l’ajuntament no s’estalviarà diners com ens vol fer creure l’equip de govern 
presentant un estudi econòmic que presenta molts errors i mancances. Un estudi econòmic 
seriós demostra que a nivell econòmic passant la gestió a la Diputació l’ajuntament no 
s’estalvia diners.  A més a més passar-ho a la Diputació comporta un buidat de competències 
municipals, justament ara quan la situació econòmica fa preveure que s’hauran d’incrementar 
molt més els ajuts socials als ciutadans. 
I a nivell de recaptació, se’n pot fer molta de política social. De fet, a Castellar hem estat 
capdavanters  instaurant el pagament fraccionat en 12 mesos dels impostos sense cap cost pel 
ciutadà, a petició del contribuent fent fraccionaments en diversos mesos, instaurant 
bonificacions en aspectes socials, famílies nombroses i mediambientals. I moltes d’aquestes 
bonificacions i fraccionaments no ho farà la Diputació. 
Aspectes que van ser pioners en aquell moment i que ara –seguint el model de Castellar- ja 
duen a terme altres municipis. 
En aquesta anterior legislatura també es va crear el departament de rendes (departament que 
per cert el nou equip de govern, no només no ha potenciat sinó que pràcticament la 
desmantellat) i es va fer una forta inversió a nivell informàtic, i tot això per millorar la gestió 
tributària. 
Tot això ha fet que el percentatge de cobrament dels impostos en voluntària estigui per sobre 
de 95%, un percentatge que ni de bon tros assoleix la Diputació. 
També val la pena saber que la Diputació no accepta el pagament dels impostos en efectiu i 
que les inspeccions sobre l’IAE, IBI, ICIO etc. que pugui fer son molt espaiades en el temps i 
suposen un cost mínim del 20% per l’ajuntament per cada inspecció, amb aquest import 
l’ajuntament paga de sobres un bon servei propi d’inspecció. 
Tampoc és cert que només la Diputació pugui cobrar en executiva els rebuts impagats i les 
multes de trànsit, també es pot fer amb un conveni amb l’Agència Tributaria, conveni que ja 
tenim l’ajuntament de Castellar, només s’ha de desenvolupar. 
En fi, tot un seguit d’aspectes que fan que, per nosaltres, representen més avantatges pels 
castellarencs i castellarenques que la gestió dels impostos la continuï fent l’Ajuntament. 
Entenem les pressions que hagi pogut tenir l’equip de govern del PSC per part de la Diputació i 
concretament i concretament del seu propi partit, això passa cada vegada que hi ha eleccions 
municipals i Castellar, pel potencial econòmic que té, és molt llaminer per la Diputació, que 
fent la recaptació als municipis té una bona font de finançament. 
Però haig de dir, que en l’anterior legislatura ja vam estudiar les diverses possibilitats de 
gestió que hi havia dels impostor i, després d’estudiar-ho a fons vam tenir clar que el millor 
pels castellarencs i castellarenques era que ho fes directament l’ajuntament. 
La valoració que en fem ara és la mateixa que abans, les condicions no han canviat, i els 
arguments que utilitza l’equip de govern son els que consten en el model estándar de conveni 
de la Diputació, i no responen als interessos de Castellar, a no ser que hi hagin altres 
contraprestacions que l’equip de govern no ha explicat i, per tant, no hem pogut valorar. 
Per tots els motius abans exposats, votarem en contra de la proposta que fa l’equip de govern 
de denunciar el contracte vigent de recaptació  i de delegar el servei de recaptació a la 
Diputació. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Oscar Lomas,  pel PSC i torna a dir que dels  311 
municipis de la província de Barcelona, 303 tenen algun o tots els tributs delegats a 
l’Organisme de Gestió Tributària. Pel que fa al cobrament dels abonaments en compte dir que 
en l’apartat d’aplicacions comptables i transferències, en el seu punt 7è del conveni diu 
clarament que la transferència de la recaptació es realitzarà quinzenalment, per tant en el 
compte nosaltres tindrem els diners abonats. 



D’una banda destacar el fet que una cosa és el percentatge de cobrament, que potser si que 
Diputació, a nivell general,  està per sota del a mitjana  de Castellar, i una altra cosa és la 
base sobre la que cobrem, és a dir, si no ampliem la base sobre la que hem de liquidar l’IAE , 
la base sobre la que hem de liquidar l’impost de bens immobles, la base sobre la que hem de 
liquidar l’impost de vehicles, per molt percentatge elevat que tinguem, si aquesta base no la 
treballem bé, i per tant es a on tenim un gran recorregut, els ingressos tampoc augmentaran. 
D’altra banda i també referent al superàvit de Diputació, personalment i tot l’equip de govern 
preferim que tingui Diputació un superàvit i per tant es pugui invertir en el suport a 
l’Administració, que no aquest benefici sigui per un empresari privat. 
M’agradaria comentar que amb la inspecció no hi ha un cost mínim del 20%, el cost és de 
1’75% respecte a totes aquelles actes d’inspecció que s’aixequin, i en el cas que es liquidessin 
sancions, es realitzaria un cobrament per part de Diputació del 20% amb un màxim de 12.000 
€. Així doncs aquest 20% mínim no entenem d’on pot sortir.  
I per acabar, si que hi ha municipis com Sant Quirze, que la majoria dels impostos els 
gestionen pels seus propis mitjans, però si mirem la franja de 20 a 50 mil habitants, en la que 
nosaltres ens ubiquem, dels 25 municipis 17 tenen tots els impostos delegats. 
Torna a intervenir la Sra. Motse Gatell  per CiU per fer dues puntualitzacions; una quan 
tinguem l’acta d’aquest Ple contrastaren les intervencions, perquè crec que no s’han entès 
prou bé, i pel que fa al superàvit de la Diputació dir que si en té tant és perquè no s’ha invertit 
en els municipis, per tant la comparativa que feu de que millor que el superàvit el tingui la 
Diputació en lloc que un empresari privat; un empresari privat fa la seva feina, no esta robant 
i no té 2 mil milions de pessetes a la butxaca quan acaba l’exercici comptable. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer insisteix en que el grup que representa aposta pel model de 
gestionar directament des de l’Ajuntament, i si cal durant un període determinat, i si cal 
només alguns padrons amb prestació de serveis amb alguna empresa o cedint-lo a la mateixa 
Diputació, però entenem que  és millor pels ciutadans, te més avantatges que ho fem des 
d’aquí, perquè és mes proper.   
De ben segur que a nivell d’organització l’Ajuntament hi sortirà guanyant, però els 
castellarencs , els ciutadans hi surten perdent.    
Finalment el Sr. Alcalde intervé per recalcar que òbviament que nosaltres ho podrirem 
assumir, però això significaria un sobre esforç a nivell de personal que  en aquesta moments 
l’Ajuntament no pot assumir a la vista de la situació que tenim del capítol I. 
En qualsevol cas és un canvi de model que ens ha de permetre poder abordar la situació 
financera, evidentment que l’Organisme de Gestió Tributària porta una trajectòria dins de tots 
els municipis de la província de Barcelona que l’avala, és un model que en aquests moments 
s’està explotant i exportant a d’altres províncies de l’estat i per tant  es tracta d’un servei 
absolutament totalment reconegut que a nosaltres ens permetrà d’incrementar en aquest 
sentit a través i bàsicament de les inspeccions que es puguin realitzar en un futur la base a 
partir de la qual recaptem els diners. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor   :  DOTZE  (12) dels regidors del PSC i  el grup de l’Altraveu,  
                    Vots en contra:  VUIT     ( 8) els regidors de CiU i d’ERC    
                    Abstencions :     UNA      ( 1) el regidor no adscrit 
 

9.- MOCIÓ PER LA PAU 
 
ATÈS que la iniciativa coneguda com a “Mayors for Peace”, Alcaldes per la Pau, liderada pels 
alcaldes d’Hiroshima i Nagasaki, que crea una xarxa per a la prohibició de les armes nuclears i 
a favor de la pau. 
ATÈS que aquesta organització la conformen ciutats de tot el món que han expressat 
formalment el seu recolzament al Programa per a promoure la solidaritat entre les ciutats en 
relació a l’abolició total de les armes nuclears, amb l’objectiu de poder eliminar aquest tipus 
d’armes a l’horitzó del 2020. 
ATÈS que el Parlament Europeu recolza aquesta iniciativa. 



ATÈS l’objectiu desitjable que el Govern català, en la mesura de les seves possibilitats, jugui 
un paper actiu en l’àmbit dels fòrums internacionals i exigeixi el compliment dels compromisos 
acordats, especialment per part dels països que posseeixin armes nuclears. 
ATÈS que Alcaldes per la Pau està dissenyada per construir solidaritat i facilitar la coordinació 
entre les ciutats que recolzen el programa per a l’abolició total de les armes nuclears. El seu 
principal objectiu és treballar internacionalment despertant la consciència sobre l’abolició 
d’aquest tipus d’armament. 
Per tot això que hem exposat el Ple de l’Ajuntament adopta els següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Mostrar el rebuig d’aquest Ajuntament a les armes nuclears i donar suport a la 
Xarxa d’Alcades per la Pau. 
SEGON.- Dur a terme el tràmits necessaris per entrar a formar part d’Alcaldes per la Pau. 
PERCER.- Prendre en consideració les propostes d’acció que siguin enviades per la Xarxa, 
per a recolzar la feina realitzada per aquesta i contribuir a la conscienciació de la ciutadania 
sobre l’amenaça de les armes nuclears. 
QUART.- Animar als alcaldes i alcaldesses de la comarca i província a seguir l’exemple 
d’aquest ajuntament i sumar-se als esforços de l’alcalde d’Hiroshima per acaba amb l’amenaça 
de les armes nuclears. 
CINQUÈ.- Comunicar l’adopció d’aquests acords al Parlament de Catalunya, al Govern de la 
Generalitat de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i a la Xarxa 
d’Alcaldes per la Pau. 
La Sra. Glòria Massagué dona lectura a la proposta 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

10.- REGLAMENT DEL CONSELL DE CULTURA 
 

El Sr. Alcalde diu que és una proposta que ha estat presentada per tres grups municipals. 
    
La paràlisis de la comissió de reglaments és evident, s’ha arribat a un punt mort on les parts 
s’han encallat en alguns aspectes del reglament marc i hi manca l’acord. 
Tenint en compte que en el seu dia ja es va arribar a un acord ferm de tots els grups 
municipals del Consistori amb el Reglament del Consell Local de Cultura, que inexplicablement 
no es va portar al Ple de l’Ajuntament, i partint de la voluntat ferma dels grups que formen 
l’oposició de posar en marxa els òrgans de participació que apropen la política als ciutadans. 
Els Grups Municipals de Convergència i Unió, de l’Altraveu i d’Esquerra Republicana de 
Catalunya, a l’Ajuntament Ple proposen l’adopció dels  següent 
ACORD: 
Aprovar inicialment el Reglament annex del Consell Local de Cultura. 
Defensa la proposta el Sr. Oriol Papell, per ERC, tot dient que com sabeu Esquerra 
Republicana ja va presentar en diferents plens propostes de creació de consells de participació, 
el primer va ser el de Cultura que no va estat portat a Ple, i a la vista que no s’avança en 
aquest sentit hem decidit fer aquesta proposta conjunta i consensuada. 
Tot seguit i per part del grup de l’Altraveu el Sr. Francesc Centeno intervé dient que volem 
que es constitueixi un òrgan de participació que tindria com a principal objectiu vetllar per 
l’objectivitat i la pluralitat dels mitjans de comunicació públics. Des de l’estiu de 2003 vam 
proposar a l’Equip de Govern el disseny d’aquest consell, on hi hauria representació dels grups 
municipals, associacions, publicacions locals i castellarencs que treballen en el àmbit de la 
comunicació. Per a més INRI, el mateix pacte de govern entre CiU i ERC, en el seu punt 3.a, 
parla de crear una comissió de seguiment dels mitjans locals. Durant el 2005 les reunions per 
avançar en aquest sentit han estat escasses. L’última va tenir lloc el passat juny i va tractar 
únicament de si un article crític amb la línia editorial de la revista escrit per ICV-EUA s’havia 
de publicar al Casa de la Vila. Com a mesura de protesta per la contínua falta d’objectivitat i 
pluralitat i fins que aquest consell no es constitueixi els grups del PSC i d’ICV-EUA només 
publicarem aquest text. 



Suposo que per més mala memòria que tinguin senyors y senyores del govern, se’n recorden 
perfectament d’aquest text que vostès més rera més anaven publicant a la Casa de la Vila.  
Què ha canviat des d’aleshores sentors Giménez i González?. Jo els contestaré: únicament, 
solament que abans vostès eren a l’oposició i ara són al govern. Coincidiran amb mi que 
aquesta manera d’actuar és al menys indecorosa, de dubtosa ètica i un tant oportunista. Flac 
favor li fan a la democràcia i a la dignitat de la política amb aquestes conductes de doble 
raser. 
Avui hem hagut de portar a ple el consensuat reglament del consell de cultura per fer palesa la 
seva manca de compromís amb el diàleg i el consens. Des de que han descobert el txollo el 
trànsfuga han començat a mostrar la cara d’un govern prepotent que després d’un any de 
l’inici de mandat ha decebut totes les expectatives de la major part de la ciutadania que creia 
que una altra manera de fer política més dialogant era possible. En quan han tingut la primera 
oportunitat no han tingut el mínim pudor de confirmar a la ciutadania que els partits polítics 
són tots iguals. Només els interessa el poder al preu que sigui. 
El procés de diàleg i consens al voltant dels consells de participació es troba encallat per dues 
qüestions que cal que sàpiga la ciutadania. Una perquè l’equip de govern es nega a reconèixer 
als membres dels consells la capacitat i potestad de poder proposar temes en l’ordre del dia 
sense capacitat de vet per part del president. Dos, perquè volen a tota costa salvar la 
honorabilitat d’una anomalia democràtica com és el transfuguisme polític pel sol fet que els 
dona de facto la majoria absoluta en les votacions d’aquest ple que aquest poble no els ha 
volgut atorgat a les urnes.  
Ja és significatiu que per aconseguir aquest consens hagin encarregat (és una manera de 
parlar) aquesta àrdua tasca al Sr. González, que no es precisament el paradigma del consens 
sinó més aviat del contrari. De la nit al dia aquest tema dels consells que anaven per bon camí 
com ho prova el consens arribat amb la regidora de cultura en aquest reglament que 
presentem avui al ple, l’agafa el Sr. González i paralitza tot el procés que s’havia anat 
desenvolupant fins ara. Si és això el que volen continuïn deixant al Sr. González al front. Si no 
és això el que volem potser ja seria hora que el Sr. Alcalde agafi aquest tema i posi al servei 
de la política local aquest talant dialogant i de bon rotllo que té. 
Intervé la Sra. Montse Gatell per CiU i diu que el nostre grup dóna recolzament als 
arguments presentats per ERC i vol explicar molt breument quina és la seva posició pròpia: 
- els grups municipals van acordar el reglament de cultura que presentem en aquesta 
proposta. El PSC també. 
- El reglament no es porta al ple per a la constitució del consell de Cultura, segons 
sembla, perquè l’equip de govern, després de moltes reunions i discussions, creu que és millor 
fer un reglament marc en el que es basin la resta de reglaments sectorials. 
- En les reunions per aconseguir això, i malgrat la poca disposició de l’equip de govern a 
arribar a acords, els grups de l’oposició cedeixen en un punt que era innegociable: el fet que el 
regidor trànsfuga pogués assistir a les reunions dels consells. Noti’s que aquest era un punt 
també innegociable pel PSC (volem dir que hi donen molta importància....) 
- Fins i tot renunciant els grups de l’oposició a aquest tema, l’equip de govern no cedeix 
en una cosa molt més clara i molt menys problemàtica: en el fet que qualsevol membre del 
consell pugui aportar temes a debatre per a incorporar-los a l’ordre del dia. Segons el PSC, 
això només ho ha de poder fer l’alcalde. 
No ens queda més que mostrar-nos perplexos davant aquesta negativa tan rotunda, i 
preguntar: 
- és aquesta ben bé la causa per la que no volen aprovar el reglament marc? 
- Tan important és, això? 
- Volen realment constituir consells, que siguin realment participatius? 
Com que no volem participar de la sensació de desgavell que deu tenir la ciutadania sobre tots 
nosaltres (imatge propiciada per tot aquest assumpte), demanem a l’equip de govern que es 
manifesti sincerament sobre quina és la seva voluntat, sobre si vol o no vol de veritat que hi 
hagi un consell de cultura o un consell de comunicació. Perquè de moment, el que sembla és 
que no. 



Per això, perquè tots els grups vam votar a favor d’una proposta d’ERC sobre la creació d’un 
consell de cultura, perquè vam assistir a les reunions, perquè hi va haver debat i es van 
prendre acords, perquè al final tots vam estar d’acord, per tot això i perquè encara que no en 
fem una bandera, com fan vostès, nosaltres sí que creiem en la participació, reglada i 
organitzada, presentem conjuntament amb l’Altraveu i ERC aquesta proposta de resolució. 
Pren la paraula el Sr. Jordi Roman, regidor no adscrit, tot dient que no tornarà a entrar en la 
polèmica de transfugisme, crec que ja se n’ha parlat en escreix, i em remeto a les meves 
argumentacions i al que sempre he defensat, que a data d’avui estic a l’oposició, no formo part 
de cap partit polític i governa el mateix partit que va guanyar les eleccions que és el PSC. Dit 
això com molt bé s’ha comentat, l’incís del debat d’aquest reglament és precisament el tema 
de la participació de regidors que formen part de grups municipals, d’aquesta manera jo 
quedaria exclòs d’aquesta participació i  per això he preparat una argumentació amb la 
defensa dels meus drets, per aquests motiu per part meva, la  votació serà en contra. 
L’article 23 de la Constitució recollit en el capítol segon secció 1a dels drets fonamentals i 
llibertats públiques, recull i garanteix el dret a la participació, l’article 29 de l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya, garanteix el mateix dret, el de participació dins del capítol 2 
referent als drets, deures i principis rectors, en el propi reglament orgànic municipal de 
Castellar, tot i que s’ha de reconèixer que està una mica desfasat, en el seu capítol 3r també 
parla dels drets d’informació als regidors, dit això el Secretari de l’Ajuntament a data 18 de 
desembre de 2007 va elaborar un informe on s’aplica la legislació vigent actual que és la Llei 
57/2003 de Bases de Règim Local on passem de formar part del grup mixt a regidor no 
adscrit, amb aquesta nova condició no puc participar en les juntes de govern ni en les juntes 
de portaveus, però és evident perquè no tinc la qualitat ni el càrrec de portaveu. Així llevat 
aquests dos aspectes tinc tots els mateixos drets que tots vosaltres, els 21 regidors que estem 
aquí asseguts. I en relació a aquests consells és que són de caràcter consultiu i no vinculant, 
per tant que totes les decisions s’hauran de votar en el màxim organisme de representació que 
és el Ple municipal. Davant d’aquesta situació jo hem pregunto com els partits que estem aquí 
neguen aquests drets constitucionals. La Llei 6/2002 del 27 de juny dels partits polítics, que en 
el seu article 6è especifica que tots els partits polítics s’ajustaran a l’organització, 
funcionament i l’activitat dels principis democràtics constitucionals, perquè segurament que si 
neguen els principis els fonamentals no us haguéssiu inscrits en el registre de partits polítics. 
Per tant i resumin el meu vot serà en contra, i si aquest Ajuntament aprova alguna decisió que 
nega aquests drets hem veure obligat a presentar algun recurs d’empara o adreçar-me al 
defensor del poble,  o la mateix Síndic de Greuges. 
Intervé el Sr. Pepe González tot dient que la proposta es legitima com qualsevol altre. Cada 
ú es lliure de portar al ple el que cregui convenient, el que sorprenen son els arguments que 
es fan servir per justificar la proposta. Es parla de “la paràlisi de la comissió de reglament es 
evident”, evident per qui?. La última reunió es va fer  el 10 de juny del 2008. 
El correu del Sr. Papell amb la proposta es del dia 25 de juny. Se suposa que la va pensar, no 
gaire, alguns dies. 5?. La gran paràlisi ha durat 10 dies! 
La raó segur que es un altre. Especialment ERC, més que CiU i l’Altraveu, no està d’acord amb 
algú punt concret del redactat del consell marc i ha mantingut una actitud absolutament 
bel�ligerant. 
Es cert que el nostre grup ha proposat la creació d’una comissió de reglaments, amb la 
finalitat d’establir un marc comú per tots els consells de participació. 
Pensaven que la resta dels grups estaven d’acord. 
També es cert que, probablement de forma ingènua, hem prestés la unanimitat a l’hora de 
definir aquest marc, per aquesta raó hem acceptat fins a 15 esmenes proposades pels 
diferents grups. 
Es evident que, la presentació d’aquesta proposta, demostra que  aquesta voluntat de 
unanimitat no es compartida ni valorada.  
Un altre argument que es fa servir, i la frase es impactant: “es la voluntat ferma dels grups 
que formen l’oposició de posar en marxa els òrgans de participació que apropin la política als 
ciutadans”. Fantàstic!. Els grups de l’oposició, excepte l’Altraveu, ¿no son els mateixos que fins 
fa un any estaven al govern?  



Les primeres eleccions van ser a l’any 79, l’any que ve farà 30 anys. Espero Sr. Alcalde que ho 
celebrem. D’aquest 29 anys, 28 ha estat Convergència al govern, els últims 8 amb ERC. En 
tots aquest anys Castellar ha tingut una intensa activitat associativa cultural. 
A on era  aquesta voluntat ferma de apropar la política als ciutadans. L’han descobert la 
setmana passada. Per que des de fa 7 anys, al menys o 27, no hi ha Consell de Cultura.? 
De totes maneres, hem de fer una lectura positiva de aquesta proposta: Donat  que la 
unanimitat en els òrgans de participació no es una cosa que valorin els grup de la oposició, ja 
anuncio que, en el proper ple, l’equip de govern portarà al ple 3 propostes de consells per la 
seva aprovació.    
S’obra un torn de replica amb el Sr. Oriol Papell  per ERC, per dir que els òrgans de 
participació i els consells no creu que estessin en tots els municipis just començar la 
democràcia, sinó que és una cosa que ha anat apareixen per tal de fer una democràcia  més 
participativa, per tant l’argument aquest que fa 28 anys que no hi és, es  pot aplicar a tots els 
Ajuntaments de l’Estat. 
Un cop aprovat entre els grups municipals el reglament de Cultura, semblava que tot estava 
perfecte i que aniria a Ple, però no ha estat així, i fins ara no s’ha començat a posar fil a 
l’agulla fent el reglament marc, que està molt bé, però el que estava consensuat era el consell 
de cultura i no es va portar a Ple, i és el que fem avui i el que deia de la comissió de 
reglaments, si, està paralitzada, perquè cada cop que fem una comissió, la vam fer amb el 
consell de comunicació i ens vam enrocar en el mateix punt en la participació del transfuga, i 
ara ha tornat a passar. Continua la seva exposició fent menció a la postura del regidor 
transfuga. I per acabar demana que es desenroqui aquesta comissió portant a aprovació 
aquest consell local de cultura, que ja ha estat consensuat. 
Pel grup de l’Altraveu el Sr. Francesc Centeno, insisteix en dir que aquesta comissió s’ha 
convocat per la nostra insistència, i també vull esmentar que el Sr. González ens va dir que  
no tindríem consells sinó acceptaven aquests dos punts. Per això diem que no tindrem consells 
de participació perquè aquests dos punts eren per vostè irrenunciables. En tot cas també dir 
que, per la voluntat d’aquest poble avui vostès s’haurien de veure obligats a acceptar aquest 
reglament de cultura, i en canvi no ho faran gràcies suport del transfugisme polític. 
El Sr. Alcalde demana  que no es facin apel�lacions directes cap als regidors del Ple. 
Torna a intervenir el Sr. Francesc Centeno per dir que la intervenció que ha fet el Sr. 
González  és la prova evident de que no està capacitat per torbar el consens amb la resta de 
grups polítics. Per tant hem arribat a un punt  on es impossible avançar i demano la seva 
intervenció com a Alcalde, per desencallar aquest tema. 
Per CiU la Sra. Montse Gatell intervé tot dient que moltes accions es van realitzant i 
executant en el moment de les necessitats, possibilitats o de l’encert de les persones que 
governen. En tot cas ara vostès estan en el govern i han de prendre les iniciatives 
corresponents i actuar per l’interès general.  
Aquest reglament està encallat i d’alguna manera s’ha de desencallar, si es possible, portant 
aquesta  proposta que portem el grups de l’oposició al Ple.  
El Sr. Alcalde pren la paraula per cloure el debat i en primer lloc manifesta el seu desacord 
amb el to de les diferents intervencions, en qualsevol cas sembla ser que hi hagi hagut una ma 
negre que ha fet que aquest consell de cultura encara no estigui aprovat; doncs no, ha passat 
que s’ha creat una Regidoria de Participació Ciutadana, se li ha adscrit un tècnic de participació 
ciutadana i per tant es tractava d’un camp a recórrer que no s’havia fet amb anterioritat. Des 
del nostre punt de vista es va creure oportú crear aquesta nova Àrea de Govern i per tant ens 
vam veure en la necessitat de reestructurar quines eren les diferents fórmules a partir de les 
quals es volia canalitzar les demandes dels ciutadans del nostre municipi, per això es fa la 
proposta de crear una comissió especifica pel tema dels reglament, perquè de fet de consells 
de participació, en anterioritat se n’han aprovat, la taula de mobilitat. Així doncs el que ha 
passat és que volem donar forma a un reglament tipus, a partir del qual es puguin inaugurar 
noves àrees en les quals els ciutadans puguin dir la seva i en aquests moments segurament 
aquestes propostes no estaven canalitzades.  



És evident que en aquest tema s’ha d’arribar a un acord i el que nosaltres, com equip de 
govern, proposarem que en el proper ple municipal presentarem el consell de comunicació i el 
consell de cultura. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
                    Vots en contra: ONZE    (11) dels regidors del SC i el regidor no adscrit  

Vots a favor   :  DEU     (10) dels regidors de CiU, ERC i Altraveu  
                    Abstencions :    CAP      ( 0)  
 
 7.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Inici el torn  la Sra. Montse Gatell,  per CiU i demana que el passat dia 16 de juny, 
juntament amb ERC es va presentar una petició per una reunió per parlar del pla metropolità, 
és molt important que n’estem assabentats uns i altres de quines han estat les gestions que 
s’han fet, o quina és la proposta que hi ha sobre la taula i en quina mesura hi ha participat el 
govern municipal de Castellar, demanem que, donat que el termini finalitza a finals de juliol, 
dons que abans es pugui produir aquesta trobada. 
Contesta el Sr. Aleix Canalis,  pel PSC dient que s’estan portant a terme contactes amb el 
Departament de Política Territorial, per que facin una presentació del pla territorial metropolità 
a aquí a Castellar aprofundint amb els aspectes que serien d’incumbència en el nostre terme 
municipal. 
També per CiU la Sra. Gemma Perich pregunta sobre les obres que s’està realitzant l’Agència 
Catalana de l’Aigua respecte al col�lector de l’ Airesol, sembla ser que tenen una durada llarga 
i que l’estat del carrer estava bastant malmès amb les conseqüents reclamacions que poden 
venir, així doncs demanem que es posin mesures de seguretat pels vehicles i per les persones 
és indispensable per l’obra. I també una altra qüestió és la remodelació d’uns trams del carrer 
Clavé, amb l’agravant que hi ha dos edificis en construcció a la mateixa zona, i a la vorera no 
hi ha cap gual de vianants, i com que és nova seria convenient tenir-ho en compte, 
El Sr. Oriol Papell per ERC, exposa que es va produir una inesperada apaga de llum a la zona 
del carrer Barcelona i voltants, i el suggeriment es  fer una queixa formal a Fecsa Endesa perquè 
prengui les mesures oportunes perquè no torni a passar. 
El Sr. Alcalde explica que va caure un arbre sobre un pal de mitja tensió, així doncs es va 
tractar d’un accident. 
També per ERC el Sr. Jordi Permanyer diu que a finals de l’anterior legislatura es van començar 
a demanar permisos per tancar diversos horts i construir barraques, es va constatar que calia fer 
una ordenança o reglament que ordenes i delimites els horts que es poden tancar així com la 
construcció de barraques. Val a dir que hi ha un sector molt important d’horta que és la del 
Brunet,  que si que ha demanat autorització per fer el tancament amb tanca perimetral a total la 
zona, i per això demanem que no es donin llicències fins que no es tinguin colres les directrius de 
que es pot tancar i que no, i de quina manera. 
        
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent un quart de dotze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 
 
 


